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KAZALO

 > Jure Marolt

V ISKANJU DOBREGA …

Čarobnost decembra je v času, kot je ta, 
krvavo potrebna. V dneh, ko je skoraj vse 
postavljeno na glavo, nujno potre-
bujemo nekaj, kar poznamo. Kar nas 
osrečuje, kar je v svojem grobem bistvu 
tako preprosto in naravno, da prebudi 
otroka v vsakem od nas. Potrebujemo 
optimizem. Potrebujemo to, da je 
december spet pravljičen in prazničen. Z 
obeti za boljši jutri.

Ni nam treba pogledati predaleč, da 
nekaj tega takoj odkrijemo. To je vedno 
v otroških očeh. Veselje ob prižigu sveč, 
ognja v kaminu, skupnega okraševanja, 
pričakovanja in vzhičenja. Že sam 
pogled na srečnega otroka nas logično 
pogreje pri srcu. Torej res ni treba 
veliko.

Razmišljam, česa se najbolj spominjam 
pri svojih »otroških« decembrih. 
Parkljev. Parkljev z verigami, ki so 
lomastili po Glavnem trgu in grozili 
nekaterim otrokom. Pa to, da sva s 
starejšim bratom cel mesec doma po 
omarah brskala za kakšnimi darili. 
Prednost tega, da imaš starejšega 
sorojenca, je v tem, da se hitreje spoznaš 
z realnim svetom. Slabost tega, da imaš 
starejšega sorojenca, je v tem, da hitreje 
izgubiš nekaj otroške naivnosti. Kakor 
koli že, decembri so bili mrzli zunaj, 
a grozno topli notri. V dobesednem in 
prenesenem smislu.

Močno živi so tudi spomini na to, kako 
smo preživljali večere zunaj, na kakšnih 
dogodkih. Ob vročem čaju, ki je bil še 
vedno včasih prevroč za tiste volnene 
rokavice, ki jih je spletla babica in si jih 
dobil za lanskega Miklavža. Ob pogledu 
na živobarvne luči in velikansko novo-
letno jelko. Ob tistih tisočkrat slišanih 
in tisočkrat glasno zapetih božičnih 
pesmih. 

In sedaj? Bo danes vse drugače? Sem 
velik zagovornik tega, da je predvsem 
od posameznika odvisno, kako si bo 
»postlal« v življenju. V njem se rojevajo 
in brstijo različni občutki, ki so pogojeni 
s številnimi dejavniki. Ampak to, kako 
bo stopil v vsakdan, kakšen obraz si bo 
nadel, kakšen bo do soljudi in kako bo 

živel za zaprtimi vrati, torej kakšen bo, 
ko ga nihče ne vidi, to pa je predvsem 
odgovornost posameznika. 

Ker je pred nami najbolj prazničen čas 
v letu, čutim, da imam obvezo do svojih 
otrok, da z njim naredim največ. Želim si, 
da si ga zapomnijo. Da v njem uživajo, si 
dajo duška, dajo prosto pot svoji otroški 
razposajenosti in utelesijo praznični, 
decembrski duh. Verjamem, da je to 
moja dolžnost. Čeprav so časi čudni in 
nenavadni, se v upanju na boljši jutri 
ne smem prepustiti malodušju. Ampak 
moram skupaj z družino danes ustvariti 
spomine prihodnjih dni.

Včasih je težko videti luč na koncu 
tunela. Še posebno takrat, ko je tunel 
tako dolg, da se ne spomniš več, kako 
izgleda dnevna svetloba. Nekateri 
štejejo, koliko časa, koliko dni smo 
že ujeti v tem vrtincu epidemije in z 
njo povezanih nevšečnostih. Jaz pa se 
veselim vsakega novega dne. Ker smo 
z vsakim novim dnem bližje njenemu 
koncu. Kajti ta korona norost se bo 
izpela. Samo vprašanje časa je, kdaj se 
bo to zgodilo. 

November in januar znata biti zaradi 
preobilja teme in slabega vremena kar 
težka. Na srečo je med njima december, 
ki pooseblja upanje in dobro. Mesec, 
ki je »rodil« tri dobre, stare može. Ko 
so najpomembnejši družina, toplina in 
smeh. Mesec, ki mu v letu ni enakega. In 
ki nam vedno znova ponuja priložnost 
za nov začetek. 

Pravijo, da je težko najti lepo v grdem. 
Obrnimo ploščo. Naj bo hudičevo težko, 
skoraj nemogoče najti slabo v lepem. 
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ČESA SE VESELIŠ DECEMBRA?  
KAJ PRAZNUJETE PRI VAS DOMA? 
KAJ TI TA PRAZNIČNI ČAS POMENI?

 > Leila M., 7. c, in Ajla D., 4. a, mladi novinarki OŠ Drska 

Julija, 1. c: Če bo sneg, se bom sankala 
s prijatelji. Z mamico bova pred prazni-
ki pekli piškote ajdovčke – kroglice z 
luknjico, vanjo pa nadevamo marmela-
do. Veselim se tudi prihoda Božička. 

Viktor, 1. c: Veselim se božiča. Družil se 
bom in igral s prijatelji. Z mamico po 
navadi pečeva mafine, narediva pa tudi 
čokoladno hiško. 

Višnja Julija, 1. c: Z družino bom krasila 
božično smrečico. Komaj čakam, da 
bomo skupaj pekli piškote in odpirali 
darila. 

Manca, 2. a: Najbolj se veselim prihoda 
Miklavža, ki mi po navadi prinese 

sladkarije. Z mamico bova pekli mafine. 
Veselim se tudi, da bo mogoče snežilo.

Nika, 2. b: Rada imam božič. Takrat 
prižgemo lučke in se zabavamo. Dedek 
Mraz mi prinese darilo. 

Neža, 2. b: Všeč mi je, da okrog hiše 
okrasimo z lučkami. Okrasimo tudi pri 
babici. K smrečici postavimo še jaslice. 
Božiček in dedek Mraz prineseta darila. 

Alja, 4. a: Dobim darila, ki jih prineseta 
Božiček in dedek Mraz. Pri nas pečemo 
piškote, bele, čokoladne in cimetove. 
Okrasimo naš dom. Še posebej mi je 
všeč, če zapade tudi sneg. 

Adna, 4. a: Najbolj se veselim Miklavža 
in dedka Mraza. 

Erik, 4. a: Za praznike pečemo božične 
piškote. Zbere se cela družina. Vse to mi 
je všeč. 

Daša, 9. a: Veselim se božiča in počitnic. 
Božično-novoletni prazniki mi veliko 
pomenijo. 

Ula, 9. a: Veselim se vseh praznikov in 
druženja s prijatelji in družino. 
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DAROVI LETA 2021 VSE OKOLI NAS

Pred vrati je zima. Čas, ko je manj svetlobe dneva in si želimo 
čim več svetlih luči. Z lučkami bomo okrasili središča, trge, 
božična drevesa. Vsi imamo radi prijetno adventno, božično 
in novoletno vzdušje. Še najlepše je, če je mir tudi v nas 
samih, ker tako smo tudi mi »lučka« za vse okoli nas. In v 
času številnih preizkušenj v našem odnosu do soljudi, ko je 
na preizkušnji naš odnos do skupnosti, je priložnost, da vsak 
nekaj prispeva za skupno dobro in se trudi vstopiti v čevlje 
sočloveka ter mu s konkretno pomočjo v darovanem času, 
dobrinah ali pa (zgolj) s pozitivnim nasmehom polepšamo 
dan. 

Decembrski program na Mestni občini oz. Zavodu Novo mesto 
načrtujemo na način, da bo le-ta potekal skladno z ukrepi, ki 
bodo veljali. Potrudili se bomo, da polepšamo naše mestno 
središče in pripravimo raznovrsten program, ki bo razveselil 
tako najmlajše kot tudi starejše. Po prenovi mestnega središča 
smo se odločili tudi za razpis za novo programsko zasnovo 
decembrskega programa, katere del je bila tudi prenovljena 
zunanja okrasitev. Glavni trg s širšo okolico si po novi zunanji 
podobi zasluži tudi novo svetlobno adventno podobo. 
Verjamem, da bomo izpeljali tudi vsaj nekaj programskih 
vsebin, ki jih zelo zavzeto pripravlja ekipa Zavoda Novo mesto.

Ko bomo konec leta gledali nazaj in iskali pozitivno v 
iztekajočem se letu, bomo imeli v naši občini oz. regiji 
kar širok nabor. Ob zadnjem obisku Vlade v naši regiji so 
predstavniki Statističnega urada povedali, da smo po kar 
nekaj kazalcih zasedli prvo mesto med slovenskimi regijami. 
Že tradicionalno poznamo našo vodilno vlogo pri izvozu, 
sedaj pa smo vse druge regije prehiteli še po razpoložljivem 
prihodku na prebivalca, samooceni splošnega zadovoljstva z 
življenjem in deležu sredstev, ki jih namenjamo za raziskave 
in razvoj. Leto 2021 si bomo lahko zapomnili po pridobljenem 
gradbenem dovoljenju za prvi odsek južnega kraka 3. razvojne 
osi mimo Novega mesta, pa tudi po pomembnem premiku pri 
posodobitvi železniške povezave med Ljubljano in Metliko, 
ki se že umešča v prostor kot dvotirna in elektrificirana. 
In kar je najpomembneje: z ustreznimi potovalnimi 
časi. To pomeni, da pridemo z vlakom iz Novega 
mesta v Ljubljano prej kot v eni uri. Letošnje leto 
si bomo zapomnili po pomembnih korakih 
na poti k novomeški javni univerzi, po 
začetku gradnje dveh novih brvi čez 
reko Krko, plavalnega bazena v Češči 
vasi, gradnji novih stanovanj (tako 

za starejše kot mlade), urejanju komunalne infrastrukture 
gospodarske cone Cikava, pridobljenih sredstvih za razširitev 
in preureditev Doma starejših občanov, priprav na ureditev 
negovalne bolnišnice v prostorih nekdanje interne bolnišnice, 
gradnji novih odsekov kolesarskih povezav in še številnih 
projektih. Veliko krajevno pomembnih projektov v številnih 
krajih širom po občini je prineslo nove prostore za druženje 
krajanov, nova športna in otroška igrišča, novo ali prenovljeno 
komunalno in cestno infrastrukturo itd.

Veliko posameznikov in kolektivov se je na izobraževalnem, 
humanitarnem, socialnem, kulturnem in športnem področju 
trudilo, da se življenje kljub zapleteni zdravstveni situaciji 
ne bi ustavilo. Izvedene so bile številne prireditve, stalne 
dejavnosti in projekti, ki dokazujejo, da se vsi zavedamo, kako 
pomembno je, da ne obstane celotna skupnost kljub omejit-
vam, ki jih prinaša epidemija. Še posebno breme razmer v tem 
letu nosijo naši zdravstveni in socialnovarstveni delavci, vsi 
pa so skrbeli, da tudi ob večji razširjenosti okužb niso zastale 
javne storitve na področju komunale, prometa, šolstva, vrtcev, 
lekarn itd.

Na koncu še zahvala prav vsem, ki ste v iztekajočem letu na 
tak ali drugačen način prispevali k našemu skupnemu dobru. 
Prav vsak posamičen prispevek oz. podpora je prispeval svoj 
del k uspešni nadgradnji našega bivalnega in delovnega 

okolja, k dejstvu, da smo ponosni na 
uspešno novomeško občino in 

zgodbo, ki jo kot skupnost 
pišemo že 656 let. Ob izteku 
letošnjega leta vam želim 
veliko luči, miru in zdravja.

Mag. Gregor Macedoni, župan
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V Novem mestu v zadnjih 
letih skoraj ni dogodka, 
kjer ne bi imel prste 
vmes tudi Franci Judež, 
koordinator za oživljanje 
mestnega jedra. Zadnji 
dve leti sta bili za vse 
organizatorje dogodkov 
prepolni izzivov, kljub 
temu pa drznih načrtov 
ne manjka. Začenši z 
adventom v mestu.

»NOVO MESTO SI ZASLUŽI 
PRAVI PRAZNIČNI DECEMBER«

Kakšna je pravzaprav vloga  Kakšna je pravzaprav vloga  
koordinatorja?koordinatorja?

V prvi vrsti vezni člen med stanovalci, 
poslovnimi subjekti in organizatorji 
dogodkov na eni strani ter mestno 
občino na drugi.  

Kako zahtevno je organizirati dogodke v Kako zahtevno je organizirati dogodke v 
teh pogojih, kako se prilagajate situaciji?teh pogojih, kako se prilagajate situaciji?

Če govorimo o Glavnem trgu, zelo. 
Korona in z njo povezane omejitve že 
dve leti krojijo pravila za organizatorje 
in veliko dogodkov enostavno ni bilo iz-
peljanih. Predvsem prizorišča, ki fizično 
niso ograjena, tako kot Glavni trg, so v 
teh  časih še toliko težja za izpeljavo, saj 

težko upoštevaš vse zahteve, ki so tisti 
trenutek v veljavi. In ta trenutna veljava 
je nova težava, saj določen dogodek 
načrtuješ več mesecev in potem se 
nekaj dni pred dogodkom spremenijo 
pravila igre in le z improvizacijo lahko 
nekaj rešuješ – če je sploh možnost. Če 
pa dodamo že znane težave s pridobiva-
njem dovoljenja za hrup, imamo razlog, 
da se je kar nekaj dogodkov iz centra 
mesta preselilo na bližnja prizorišča.  

Ali se ljudje še vedno udeležujejo dogod-Ali se ljudje še vedno udeležujejo dogod-
kov? Kako jih privabiti v mesto?kov? Kako jih privabiti v mesto?

Ljudje ne želijo biti samo doma, želijo 
»kruha in iger«, kar se je v letu 2021 
zelo lepo videlo na dogodkih, kot 

so Noč na Krki, Skoki v vodo, Odprta 
kuhinja ali pa recimo zadnji dan Dirke 
po Sloveniji. Tudi manjši dogodki so 
bili lepo obiskani, je pa res, da je pri 
določenih aktivnostih veliko vlogo 
odigral pogoj PCT, kar se je videlo na 
letošnjem Kinu na trgu. Vseeno pa nas 
veseli dejstvo, da se je v primeru lepega 
vremena trg napolnil tudi na manjših 
dogodkih ali pa že ob sobotah dopol-
dne, ko je potekala Novomeška tržnica.

Kakšno prizorišče je novomeški Glavni Kakšno prizorišče je novomeški Glavni 
trg, kakšne so njegove glavne prednosti?trg, kakšne so njegove glavne prednosti?

Meni osebno je super prizorišče, saj je 
novo, zaprto za promet in zelo lepo. Ima 
tudi večino infrastrukture, potrebne za 

izvedbo prireditve. Mislim, da so v zad-
njem času tudi gostinci na trgu naredili 
korak naprej, kar še popestri celotno 
ponudbo. Prav tako imamo v bližini 
vedno več urejenih parkirišč, tako da se 
ta težava počasi odpravlja. Mogoče je 
težava dostop za večja dostavna vozila, 
a smo se že navadili. 

Želje ljudi in obiskovalcev se vseskozi Želje ljudi in obiskovalcev se vseskozi 
spreminjajo – kako se jim prilagajate spreminjajo – kako se jim prilagajate 
organizatorji, kako najdete tisto, kar jim organizatorji, kako najdete tisto, kar jim 
je najbolj všeč?je najbolj všeč?

Mislim, da so se želje in pričakovanja 
spremenile predvsem v letih 2018 in 
2019. Danes smo zadovoljni že, da se 
nekaj zgodi, a vseeno upamo, da se bo 
življenje čim prej vrnilo v stare tirnice. 
Takrat pa verjamem, da bo potrebna 
dodatna kreativnost za zadovoljitev vseh 
želja. V Sloveniji imamo v primerjavi s 
sosednjimi državami na področju orga-
nizacije dogodkov veliko več omejitev 
in vse to se bo ob ponovnem odprtju 
zagotovo poznalo. Ogromno kadra iz 
zabavne industrije si je namreč našlo 
delo v drugih strokah in čakajo nas 
veliki izzivi, da bomo lahko dogajanje 
znova zagnali s polno paro. 

Ali so med ljudmi popularnejši tradicio-Ali so med ljudmi popularnejši tradicio-
nalni dogodki, ki so redno na sporedu, ali nalni dogodki, ki so redno na sporedu, ali 
novosti?novosti?

Če govorimo o Novem mestu, bi rekel 
tradicionalni, saj jih je zaradi prepoznav-
nosti uveljavljene blagovne znamke 
veliko lažje promovirati. Zadnja tri leta 
je sicer nastalo nekaj novih dogodkov, 
kot so Festival novomeško poletje, Kino 
na trgu ali Festival urbanega dogajanja, 
ki so bili v javnosti zelo lepo sprejeti. 
Upam, da bomo že v prihodnjem letu na 
Novem trgu zopet uživali na Cvičkariji 
in takrat bomo lahko videli, kaj lahko 
naredi tradicija. Deset let bo namreč 
od zadnje Cvičkarije v Novem mestu 
in verjamem, da je to praznik za Novo 
mesto, čeprav imamo sedaj kar veliko 
generacijo mladih, ki so o tem lahko 
poslušali le od svojih starejših bratov, 
sester ali pa celo staršev.

Kakšen je odziv na Novomeško tržnico in Kakšen je odziv na Novomeško tržnico in 
kakšne so želje z njo?kakšne so želje z njo?

Novomeška tržnica zaključuje drugo 
leto in zadovoljni smo, da je večina 
prodajalcev z nami že od samega 
začetka. Tržnice nismo izvedli le takrat, 

ko vreme res ni dopuščalo, poleg tega 
pa smo vseskozi dodajali spremljevalni 
program. Tega bi bilo še več, če bi ukrepi 
to dopuščali. Zagotovo ima projekt še 
ogromno rezerve, saj ta ne sme biti le 
prostor za prodajanje, pač pa tudi za 
osveščanje meščanov o pomenu samo-
oskrbe, lokalne pridelave in podpore 
lokalnih rokodelcev.

Kako boste poskušali pričarati čarobnost Kako boste poskušali pričarati čarobnost 
decembra v tem času?decembra v tem času?

December je sicer ena velika neznanka, 
saj delamo po več scenarijih. Še sami 
namreč ne vemo, kaj in kje bomo lahko 
delali. Zagotovo bomo mesto na novo 
okrasili in na Glavni trg vrnili drsališče. 
Upamo tudi na božični vlakec in če bo 
le možno, kulturni in zabavni program 
čisto vsak dan med 5. decembrom in 
novim letom. Novo mesto si zasluži 
praznični december, ki bo goste 
pripeljal tudi iz drugih regij. Ekipa se bo 
potrudila, da bo zadeva izpeljana, kot 
je zastavljena, upajmo pa tudi, da bosta 
vreme in epidemiološka situacija na 
naši strani.

FRANCI JUDEŽ,  
KOORDINATOR ZA OŽIVLJANJE MESTNEGA JEDRA

 > Jure Marolt

www.kcjt.si
064 22 09 22

7. 12., 8. 12. in 20. 12. I 19.30
Aleš Makovac in Igor Grdina / Zavod Novo mesto

JULIJA
OPERA VEČNE LJUBEZNI 

15. 12. I 19.30

ENSEMBLE CHAMBERJAM 
KONCERT• KOZINOV ABONMA, MUZIKA EKLEKTIKA IN IZVEN 

18. 12. I 19:30

NOVOLETNI KONCERT 
PIHALNEGA ORKESTRA KRKA 

Pihani orkester Krka / Zavod Novo mesto 
KONCERT• IZVEN 
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DECEMBER BO V NOVEM  
MESTU PRAV POSEBNO ČAROBEN 

 > Manca Čampa Pavlin,  Zavod Novo mesto

Novo mesto za letošnji december po vzoru Zagreba in slikovitih butičnih alpskih 
središč pripravlja prenovljeno podobo decembrskega dogajanja, že zdaj pa je jasno, 
da bo advent v Novem mestu nadgradil svoj pretekli izgled. Adventno dogajanje, ki 
ga organizira Zavod Novo mesto, bo postreglo z več kot 25 dogodki, novimi kulisami 
in pestrim programom, ki bo potekal med 5. in 31. decembrom. Na Glavni trg se vrača 
drsališče, ki bo s svojo podobo edinstveno in najbolj izstopajoče drsališče v Sloveniji. 

Nova in dopolnjena osvetlitev na 
Glavnem trgu, Kandijskem mostu in 
vseh povezanih ulicah v mestnem jedru 
bo zasvetila na tradicionalnem prižigu 
lučk 5. decembra, vse do 31. decembra 
pa se bo na več prizoriščih odvijal bogat 
program s pestro kulinarično ponudbo. 
Zavod Novo mesto bo v sodelovanju z 
Društvom prijateljev mladine Mojca na 
Glavnem trgu tradicionalno obdaroval 
predšolske otroke, ti pa si bodo ogledali 
plesno pravljico, ki bo prav za ta namen 
nastala v sodelovanju z uspešno plesno 
šolo Plesni studio Novo mesto. 

Po besedah Aleša Makovca, direktorja 
Zavoda Novo mesto, decembrski čas ne 
sme biti le praznik daril, temveč pred-
vsem toplih besed in skrbi za bližnje. 
»Ljudje potrebujemo običaje in rituale, 

ki nas povezujejo in družijo. Tudi otroci 
potrebujejo čarobnost, zato se bomo 
potrudili, da bo ob upoštevanju vseh 
ukrepov Novo mesto v prazničnih dneh 
zares svojevrstno adventno doživetje in 
da v danih okoliščinah pričaramo čim 
več nasmehov na obraz,« sporoča Aleš 
Makovac. 

Posebna pravljična dežela in brezplačen 
božični vlakec, ki bo povezoval glavna 
prizorišča in bližnja parkirišča, bosta 
poleg več kot 300 kvadratnih metrov ve-
likega drsališča z animacijo prava atrak-
cija za otroke in odrasle, izbrani kotički 
za fotografiranje in raznoliki nastopajoči 
pa bodo zagotovo poskrbeli za različne 
okuse obiskovalcev. K sodelovanju 
smo povabili skupine BQL, Help, Anka 
Boys, ansambel Nemir, Dejana Vunjaka, 

mešana pevska zbora Pomlad in Krka, 
skupino Dan D ter številne druge, zato 
srčno upamo, da bomo ob upoštevanju 
vseh ukrepov program lahko tudi izpe-
ljali. Glavni trg bo vse do prenovljenega 
Kaskadnega trga okrašen s prazničnimi 
motivi, obeta se adventni sejem, ki bo, 
če bodo razmere to dopuščale, odprt cel 
december, na njem pa se bodo z izbra-
nimi produkti domačih proizvajalcev 
predstavili rokodelci iz lokalnega okolja. 
Praznična tržnica bo obratovala tudi na 
zadnji letošnji dan, ki se bo zaključil s 
tradicionalnim silvestrovanjem. Celotno 
dogajanje lahko spremljate na spletni 
strani advent-nm.si, zaradi trenutnih 
razmer pa si pridržujemo pravico za 
spremembo programa. 

PREDSTAVNIKI 
MLADINSKEGA CENTRA 
OTON NA TERENU  
OPOGUMLJAJO MLADE

V negotovih časih, ko tudi strokovnjaki 
opozarjajo na stiske mladih, je mla-
dinsko delo še toliko bolj pomembno. 
Ker so popoldanske dejavnosti v veliki 
meri okrnjene, so se pri Mladinskem 
centru Oton odločili, da svoj program v 
mesecih novembru in decembru izvajajo 
na terenu. Šole so pozvali k sodelovanju 
s ciljem, da se približajo mladim in jim 
nudijo podporo na različne načine. V 
dogovoru z Osnovnimi šolami Otočec, 
Bršljin in Center tako pri učnih urah 
etike izvajajo delavnice mladinskega 
dela s področja komunikacije in samo-
podobe, in sicer z učenci 7. in 8. razreda. 
V decembru bodo delavnice aktivnega 
državljanstva izvajali v vseh prvih in 
drugih letnikih Srednje ekonomske šole 
Novo mesto. Na takšen način s svojim 
delom dosegajo vsaj 500 mladih iz 
Mestne občine Novo mesto in širše ter 
jih seznanjajo z metodami mladinskega 
dela, z neformalnimi metodami dela in 
tudi z delovanjem Mladinskega centra 
Oton, ki je mladim na voljo. Na delavni-
cah opažajo, da interes po neformalnem 
izobraževanju in aktivnem prostem 
času med mladimi narašča, zato bodo v 
decembru interesnim skupinam mladih 

omogočili tudi druženje v Mladinskem 
centru Oton na Župančičevem spreha-
jališču v Novem mestu. S tem se želijo 
približati mladim in jim ponuditi pomoč, 
druženje ali kako drugače prispevati k 
oblikovanju posameznikov v njihovem 
vsakdanjem življenju. 

OLIMPIJSKI CENTER NOVO 
MESTO PRIVABLJA TUDI 
TUJCE

V hladnejših jesenskih dnevih se 
vedno več športnikov odloča za vadbo v 
zaprtih prostorih.  Tako atletski stadion 
v Olimpijskem centru Novo mesto že 
uporabljajo člani Triatlonskega kluba 
Novo mesto in atleti iz Atletskega 
kluba Novo mesto, pa tudi atleti iz 
drugih krajev Slovenije, ki delujejo pod 
okriljem Atletske zveze Slovenije. Vedno 
bolj zasedena je kolesarska steza, saj 
na njej redno trenirajo predstavniki 
Kolesarskega kluba Adria Mobil in 
Kolesarske zveze Slovenija. Pod okriljem 
Kolesarske zveze Slovenija je konec 
oktobra potekalo tridnevno državno 
prvenstvo v velodromskem kolesarjenju, 
že v začetku oktobra pa so se v olimpij-
skem centru kalili predstavniki indijske 
šprinterske velodromske reprezentance, 
ki so v Novem mestu gostovali vse do 
konca novembra. Med gostovanjem pri 

nas so pohvalili vrhunske pogoje za 
treninge v Olimpijskem centru Novo 
mesto in pohvale prenesli tudi drugim 
predstavnikom kolesarstva. Tudi sicer je 
olimpijski center vedno bolj zaseden in 
uresničuje zastavljene cilje. V dvorani 
se je v oktobru na pripravah mudila 
madžarska velodromska reprezentanca, 
njihovi predstavniki pa so v začetku 
novembra v olimpijskem centru izvedli 
dvodnevno madžarsko državno prven-
stvo na kolesarski stezi. Redne kolesar-
ske tedenske treninge izvaja tudi ekipa 
Bahraim Merida, sredi novembra pa je 
olimpijski center obiskalo 26 italijan-
skih kolesarjev, ki so izvedli trening in 
interno tekmo, po dobri izkušnji pa so se 
odločili za rezervacijo rednih terminov 
tudi v prihodnjih mesecih. V olimpijskem 
centru so sredi novembra začeli z redno 
rekreativno kolesarsko dejavnostjo 
rekreativni kolesarji, za to aktivnost pa 
je tudi vedno več zanimanja. Svoje moči 
na rednih treningih prav tako krepijo 
atletski veterani, ki se bodo v sklopu 
Balkanskega veteranskega prvenstva,  
ki ga bomo gostili marca leta 2022  
v olimpijskem centru, preizkusili v 
različnih panogah. Zaradi vedno bolj 
zasedenega olimpijskega centra so se 
zapolnile tudi kapacitete pri turističnih 
ponudnikih in v nastanitvenih kapaci-
tetah, kar želimo v prihodnjem letu še 
preseči. 
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TUDI PLESALCI BODO POPESTRILI 
DECEMBRSKO DOGAJANJE NA TRGU

Lahko boste videli tiste čisto male 
predšolske plesalce do tistih najstarej-
ših, ki so zgled vsem ostalim, da za ples 
nisi nikoli prestar. Držite pesti, da nam 
bo decembra uspelo izpeljati produkcijo 
na prostem, saj trenutna epidemiološka 

 > Robi Grmek, Plesni studio Novo mesto

Letošnja produkcija PSNM se seli na Glavni trg, 
kjer bomo skupaj s plesalci dodobra popestrili 
decembrsko vzdušje, saj bodo končno pokazali 

svoje nove koreografije in znanje, ki so ga usvojili 
v prvih mesecih šolskega leta. 

slika ne kaže dobro, ampak mi ostajamo 
optimistični in v vsakem primeru 
produkcija bo, če ne drugače, pa tako 
kot lani – na spletu. Plesalci že komaj 
čakajo in verjamem, da tudi starši in 
gledalci že navdušeno čakate, da vam 

pokažemo sveže  koreografije. Za nami 
so težki časi, ampak skupaj zmoremo. 
#ekipadateskipa – to smo mi, PSNM.

V veliko čast nam je tudi povabilo 
Društvo prijateljev mladine Mojca Novo 
mesto k sodelovanju pri obdarovanju 
dedka Mraza. V Plesnem studiu Novo 
mesto pripravljamo prav posebno 
plesno predstavo za vse otroke, ki bodo 
prišli na obdaritev na Glavni trg. Zato 
spremljajte urnik dogajanja v decembru 
na Glavnem trgu in vabljeni med nas.

NOV KORAK DO GRADNJE 
NAJEMNIŠKIH STANOVANJ  
V PODBREZNIKU

 > Saša Sršen,  Mestna občina Novo mesto

Novembra sta župan Gregor Macedoni in direktor Stanovanjskega sklada Republike 
Slovenije Črtomir Remec z izbranim izvajalcem podpisala pogodbo za izdelavo projektne 
dokumentacije izgradnje večstanovanjskih objektov v Podbrezniku. V prihodnjih mesecih 
bo izvajalec za občino, ki bo gradila dva stanovanjska bloka z najemniškimi stanovanji, 
in za SSRS, ki bo gradil tri, pripravil dokončno idejno rešitev, vložili pa bodo tudi vlogo za 
pridobitev gradbenega dovoljenja za nadgradnjo ene najmlajših novomeških funkcionalno 
zaključenih sosesk s skoraj 200 novimi stanovanjskimi enotami. Gradnja občinskih blokov 
je predvidena v drugi polovici prihodnjega leta.

V Podbrezniku bo ob petih stano-
vanjskih blokih, ki so bili zgrajeni 
med letoma 2007 in 2012, nastalo 
oblikovalsko poenoteno naselje iz petih 
večstanovanjskih objektov s pripadajočo 
skupno podzemno garažo. Komunalna 
oprema območja in zunanja parkirna 
mesta so že izvedena, prav tako dostop 
do gradbenih parcel stavb, v trenutni 
fazi pa bo nastala končna projektna 
zasnova objektov. Dorečena bosta 
število stanovanjskih enot (trenutno 
jih je v velikosti od 40 do 80 m² v 
občinskih blokih predvidenih skupno 
78) ter etažnost stavb. Izbrani izvajalec 
bo objekte oblikoval s ciljem, da doseže 
največjo funkcionalnost bivalnih enot, 
ki bodo primerne tako za družine kot za 
starostnike.

Izdelavi idejnega projekta in doku-
mentacije za pridobitev gradbenega 
dovoljenja bo sledila priprava projekta 
za izvedbo in gradnja, katere začetek je 
predviden v drugi polovici leta 2022, 
ocenjujemo pa, da bo projekt dosegel 
vrednost 9,5 milijona evrov. Gradnja 
bo potekala fazno po funkcionalno 

zaključenih sklopih, za njeno izvedbo 
pa bomo kandidirali tudi za sredstva v 
programu sofinanciranja SSRS.

Z gradnjo najemniških stanovanj 
v Podbrezniku na občini skupaj s 
Stanovanjskim skladom Republike 
Slovenije proaktivno pristopamo k 
problematiki izrazitega presežka 
povpraševanja nad ponudbo stanovanj, 
napovedujemo pa, da se bo dostopnost 

do bivalnih enot v prihodnjih štirih letih 
na območju Novega mesta bistveno 
izboljšala. Nepremičninska ponudba v 
Novem mestu se bo povečala skupno 
s kar 500 novimi stanovanji, ki jih 
bomo poleg Podbreznika gradili še na 
območju  
Brod - Drage in ožjega mestnega jedra, 
na več lokacijah bodo gradili zasebni in-
vestitorji, v razširjeno ponudbo pa bodo 
vključena tudi oskrbovana stanovanja.
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NADALJUJEMO UREJANJE  
VAŠKIH IN PRIMESTNIH SREDIŠČ 

 > Monika Gabrič Simon,  Mestna občina Novo mesto

Konec oktobra smo uradno odprli tri nove pridobitve, s katerimi nadaljujemo 
urejanje vaških in primestnih središč v naši občini. V Gabrju so se po urejenem 

in prometno varnem vaškem središču krajani, predvsem pa tamkajšnji gasilci 
Prostovoljnega gasilskega društva Gabrje, razveselili novih prostorov v prizidku 

kulturnega doma, na Uršnih selih je zaživel prenovljen zadružni dom, ki 
krajanom ponuja kombinacijo stanovanjskega objekta s potrebnimi prostori za 
krajevno skupnost in društveno dejavnost, na Otočcu pa je tudi uradno predan 

namenu prizidek k tamkajšnji osnovni šoli, ki nudi nove prostore za vrtec in šolo.

URŠNA SELA:  
6 NOVIH STANOVANJ IN 
PROSTORI KS

Več kot 60 let star zadružni dom na 
Uršnih selih, ki je pomembno središče 
tega kraja z bogatim društvenim in 
krajevnim življenjem, je zaživel v novi 
podobi. Stavba, ki je nekoč že nudila 
prostor za stanovanja, pošto, trgovino in 
kulturni dom, je sedaj preurejena tako, 
da krajankam in krajanom nudi šest 
novih dvosobnih stanovanj, prostore za 
delovanje krajevne skupnosti ter večna-
menske prostore za različne dejavnosti 
in potrebe društev. Prenova v vred-
nosti dobrih 788.000 evrov (z DDV) je 
potekala v dveh fazah, pri čemer smo na 
občini prispevali 507.000 evrov, podjetje 
Zarja pa 281.000 evrov. V začetni fazi je 
potekala gradbena ureditev podstreš-
nega dela z zamenjavo strešne kon-
strukcije in kritine. Nadaljevalna dela 
pa so vključevala ureditev kanalizacije, 
vodovoda in sistema ogrevanja, obnovo 
fasade in oken, ureditev parkirnih mest, 
izvedbo frčade na strehi in dokončanje 
prostorov z zaključnimi tlaki in vlitjem 
betonske plošče.

GABRJE: NOVI, VEČJI 
PROSTORI ZA GASILCE 

Novi prizidek h gasilskemu in 
kulturnemu domu na Gomilah, ki 
predstavlja središče kulturnega in 
družabnega življenja v tej podgorjanski 
vasi, je nadomestil staro orodjarno, 
ki je bila ob zadnji prenovi vaškega 
središča porušena. Gasilci imajo odslej 
v kletnem delu prizidka na voljo garažo 
za gasilsko vozilo, podstrešni del pa 
nudi večnamenski prostor za vadbo in 
druge dejavnosti krajevne skupnosti in 
društev. Naložba je vredna nekaj več kot 
180.000 evrov in predstavlja pomembno 
pridobitev za razvoj Gabrja, gasilstva in 
prostovoljnega dela. Za osvojeni naslov 
državnih prvakinj v kategoriji članice B je 
gabrskim gasilkam ob predaji prostorov 
čestital tudi župan Gregor Macedoni. 
V prihodnje bo v Gabrju potekala še 
obnova stare šole, v načrtu pa je tudi 
prenova ceste Dolž–Gabrje.

OTOČEC: NOVI PROSTORI 
ZA VRTEC IN ŠOLO

Otočec v zadnjih letih zelo dobro odseva 
razvojni preboj celotne naše občine. 
Zavedamo se, da velika krajevna skupnost 
s pozitivno demografsko sliko, v katero se 
priseljuje vse več mladih družin, potre-
buje ustrezne pogoje za nadaljnji razvoj 
primestne skupnosti. Številni projekti 
so že obogatili naša prizadevanja za 
uresničitev te vizije: prenovljen je športni 
park Pluska, pri gradu se je zaključila 
tretja večja prenova lesenih mostov, v 
Grčevju so potekale celovite preplastitve 
občinskih cest, v Ždinji vasi poteka ob-
sežna gradnja komunalne infrastrukture, 
v proceduri je občinski prostorski načrt, 
ki na Otočcu predvideva nekaj dodatnih 
zazidljivih zemljišč, na Trški gori pa so za-
živele Odprte 
zidanice, ki 
vabijo goste 
od blizu in 

daleč s pristno domačo ponudbo. Odslej 
pa se ni za bati tudi za mlajše, prodorne 
generacije Otočanov, saj imajo na voljo 
prepotrebne nove prostore za vrtec in 
šolo. Trioddelčni vrtec, ki nadomešča 
dvooddelčnega na Lešnici, in šest novih 
šolskih učilnic v prizidku Osnovne šole 
Otočec so vrtičkarji in učenci zasedli v 
začetku oktobra, s slovesnostjo konec 
meseca pa je potekalo tudi uradno 
odprtje novih prostorov. V zgornji etaži 
novozgrajenega prizidka so na voljo še 
prostori za knjižnico in zbornico, s tem pa 
se bosta sprostila še dva dodatna razreda 
na sedanji šoli. Po enem letu končana 
naložba v vrednosti 2,5 milijona evrov, 
pri čemer bo država sofinancirala 1,2 
milijona, računamo pa tudi na razpis EKO 
sklada za gradnjo skoraj nič energetskih 
objektov, tako zagotavlja ustrezne pogoje 
za izvajanje osnovnošolskega programa.

 Jaka Ercegovčević, Foto Asja

 Peter Žunič Fabjančič

 Peter Žunič Fabjančič

 Jaka Ercegovčević, Foto Asja

 Marjan Matešič, Oš Otočec

 Jaka Ercegovčević, Foto Asja



I Z  S V E T N I Š K I H  
K LO P I

I Z  S V E T N I Š K I H  
K LO P I

14 15

PRISPEVKI  
SVETNIŠKIH SKUPIN

POVEZOVANJE IN ZDRAVA  
KMEČKA PAMET

Adventni čas, ki je pred nami, ponazarja 
pričakovanje štirih nedelj, štirih svečk, 
ki simbolizirajo štiri mejnike, štiri strani 
neba in nenazadnje štiri letne čase. 

Duhovnost adventa sodi v intimnost 
posameznika, čeprav so miklavževanje, 
božič, novo leto in sveti trije kralji pra-
zniki, ki naj bi se izražali bolj navzven. 
V času, ko v naravi vladata temačnost in 
nerodovitnost, so ljudje vedno prižigali 
ogenj, darovali bližnjim in umrlim ter 
skrbeli za boljše medsebojne stike. Ker 
je duhovnost poglabljanje vase, so na 
drugi strani adventni dnevi druženje, 
praznično krašenje in obdarovanje. 
Slednje nam bo tudi v letošnjem 
adventu močno prikrajšala trdovratnost 
koronavirusa. Imamo pa priložnost, 
da nas ta čas poveže v razumevanju, 
strpnosti in spoštovanju drug drugega.

Prehajamo v čas, ko se  
družben-politično aktivni soočamo z 
bilanco udejanjenih ciljev in kovanja 
načrtov za prihodnost. V MO SLS smo 
v tem mandatu prevzeli zahtevno 
vodenje odbora za družbene dejavnosti, 
kjer prevladuje skrb za sredstva in 
organizacijsko urejeno delovanje šol, 
vrtcev, Zavoda Novo mesto, športnih in 
kulturnih društev. V ta okvir našega dop-
rinosa sodijo izgradnja novega vrtca na 
Otočcu, priprava na izgradnjo prizidka 
k Osnovni šoli Otočec, nova lekarna na 
Drski  in gradnja Olimpijskega centra s 
plavalnim bazenom v Češči vasi. Aktivno 
delo v svetu MONM smo tako na 
sejah kot v odborih podkrepili s kar 61 
pobudami našega svetnika. Spremljali 
smo aktivnosti na projektih, ki jih je 
predlagala MO SLS, in sicer pripravo 
dokumentacij za izgradnjo povezo-
valne ceste Šmihel–Košenice–Regrča 

vas–Gotna vas–Poganci in izgradnjo 
ceste Gabrje–Pangrč Grm–Dolž. Pri teh 
aktivnostih gre omeniti še zagotavljanje 
vzdrževanja in vpis v evidence za cesto 
Vahta–Gospodična. 

Z aktivnostmi našega svetnika smo bili 
vključeni tudi v izgradnjo vodohrana 
Gornja Težka voda, podporo sprejemu 
novega OPPN-a in pomoči krajevnim 
skupnostim pri prizadevanju za skladen 
razvoj mesta in podeželja. V slednje 
bomo prioritetno vlagali še več napora. 
Naše aktivnosti so usmerjene tudi k 
spodbujanju začetka gradnje tretje 
razvojne osi v MONM in vodenju svetov 
Zavoda Grm Novo mesto – center 
biotehnike in turizma ter Osnovne šole 
Stopiče.

Poseben pomen SLS v naši družbi je, 
da smo kot zgodovinska in najstarejša 
demokratična politična stranka v 
Sloveniji vedno skušali dajati prednost 
skupnemu dobremu. V prihodnje se 
bo pomen strank s takim odnosom ob 
gospodarskih, socialnih, varnostnih in 
seveda političnih ter epidemioloških 
razmerah še okrepil. V SLS smo 
pripravljeni na izzive prihodnosti. Naš 
potencial so mladi, zato bomo ustvarjali 
pogoje za njihovo delo in vključevanje 
ter pripravljali podlage za podporo  
njihovih projektov in spodbudo pri 
uresničevanju njihovih idej.

Mestni odbor SLS prehaja z novim 
vodstvom v novo obdobje, ki ga 
bosta ob izraziti krepitvi zaznamovala 
povezovanje in sodelovanje na temelju 
medsebojnega spoštovanja in ustave, 
spoštovanja različnosti, z vključevanjem 
uspešnih, uglednih in kompetentnih 
ljudi. Za vsak premik navzgor  je 
potreben pogum, tudi samozavest, 
znanje, odprtost dialoga in sposobnost 
povezovanja. V temeljnem sporočilu 

korakov za prihodnost bosta naše vodilo 
negovanje tradicionalnih vrednot in 
program,  ki temelji na dveh stebrih, slo-
venski ustavi in zdravi kmečki pameti. 
Vrednote, ki jih zagovarjamo, so družina, 
zemlja in jezik, ki povezujejo družinsko 
podjetništvo, kmetijstvo s samooskrbo, 
zdrav način življenja in skrb za naravo. 
Podcenjevanje in izključevanje, ki nas 
razdvajata, nam nista blizu. Nismo 
obremenjeni z oblastjo, ni pa nam 
vseeno, kakšne odločitve se sprejemajo 
za naš jutri. 

Velik izziv in hkrati  odgovornost 
nam prinaša vzpostavitev uglednega 
gibanja Povežimo Slovenijo, katerega 
najmočnejši člen je SLS. V izjemno 
veselje bi nam bilo, če se bo za kandi-
daturo za mandatarja prihodnje vlade 
odločil  najboljši slovenski menedžer 
in  predsednik uprave Krke Jože Colarič. 
Slovenija potrebuje najboljše ljudi na 
najpomembnejših mestih odločanja. 
Povežimo Slovenijo prihaja z dobrimi 
mislimi in dobrimi dejanji. Tako pove-
zani skupaj gremo lahko z optimizmom 
naprej. 

Dr. Stanislav Galič  

predsednik Mestnega odbora SLS 

VESELI DECEMBER 
 
Kakšne prispodobe imamo v mislih ob 
omembi veselega decembra? Sneg, 
čarobno okrašene novomeške ulice, 
vonj po cimetu in kuhanem vinu na 
novomeških prazničnih stojnicah, domači 
sveže pečeni potici in božičnih piškotih? 
Morda brezglavo nakupovanje?
Ko sem bila otrok, sem se od vseh 
mesecev v letu vedno najbolj veselila 
decembra in adventnega časa. Prazniki, 
decembrski dobri možje, pestro 
dogajanje na novomeškem Glavnem 
trgu, ki je bil poln obiskovalcev, čudovite 
lučke na mestnih drevesih, ki so bile v 
mojih otroških očeh videti veličastne, 
praznične stojnice s sladkorno peno 
in pokovko ter baloni na helij, ki so mi 
vsako leto nekako uspeli uiti iz rok v 
nebo, še preden sem se sploh uspela 
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KRONIKA OBČINSKEGA SVETA 
NOVEMBER 2021

 > Urban Kramar,  Mestna občina Novo mesto 

SPREJETE SPREMEMBE  
PRORAČUNA ZA LETO 2022

Občinski svet Mestne občine Novo 
mesto je na 23. redni seji sprejel spre-
membe proračuna Mestne občine Novo 
mesto za leto 2022, ki sledijo aktualne-
mu poteku investicij in načrtovanemu 
črpanju evropskih in državnih sredstev, 
upoštevajo zvišano povprečnino in kljub 
ambicioznemu investicijskemu načrtu 
zasledujejo gospodarno upravljanje z 
občinskimi financami ob nadaljnjem 
zniževanju zadolženosti. Ob številnih 
infrastrukturnih projektih se s sprejetim 
proračunom nadaljuje proces digitaliza-
cije, zagotavlja se financiranje društev in 
organizacij.

MOČNA PODPORA SISTEMU 
LOKALNE BLAGINJE

Svetniki so se seznanili s sistemom lo-
kalne blaginje, ki bo zaživel z namenom 
podpore posameznikom pri reševanju 

življenjskih izzivov. Občanom bo nudil 
informiranje, pravno pomoč, načrtovanje 
razreševanja izzivov, povezovanje 
z vsemi relevantnimi institucijami, 
razvoj projektov in pripravo podlag za 
razvoj politik. V načrtu so oblikovanje 
tričlanske ekipe, vzpostavitev spletnega 
portala in odprtje pisarne.

SLOŽNI V SKRBI ZA ZAPUŠČENE 
ŽIVALI 

Občinski svet je v prvi obravnavi sprejel 
predlog odloka o koncesiji zavetišča 
za zapuščene živali, katerega cilj je 
zagotavljanje pomoči, oskrbe in name-
stitve v zavetišču za zapuščene živali na 
območju Mestne občine Novo mesto.

POTRJENI SKLEPI O STAVBNIH 
ZEMLJIŠČIH, DOLOČENE TUDI 
LOKACIJE ZA ULIČNE NASTOPE

V drugi obravnavi so svetniki potrdili 
elaborat programa opremljanja stavbnih 

zemljišč v »Gospodarski coni Zahod« 
ter spremembe in dopolnitve odloka o 
kategorizaciji občinskih cest in kole-
sarskih poti. V skrajšanih postopkih so 
bile sprejete tudi dopolnitve odloka 
o nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča in odloka, ki določa podlage 
za odmero komunalnega prispevka za 
obstoječo komunalno opremo. 

Skladno s prizadevanji za oživljanje 
prenovljenega mestnega jedra je 
občinski svet potrdil odlok, ki ureja 
področje spontanih uličnih nastopov in 
jim namenja več kot 20 lokacij. 

KADROVSKE ZADEVE

Za novo predstavnico Mestne občine 
Novo mesto v Svetu Splošne bolnišnice 
Novo mesto je bila imenovana Darinka 
Smrke.

Ker je pred vami praznična številka glasila, smo 
svetniške skupine naprosili, da zapišejo nekaj 
iskrenih, lepih misli, potegnejo tudi črto pod izzivov 
polno leto 2021 in kot vedno izpostavijo vse, kar se 
je zanimivega dogajalo na sejah občinskega sveta.
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več gospodarskih družb in na ta način 
omogočiti nove zaposlitve.  

Močna razvojna naravnanost občin-
skega proračuna za 2022 (načrtujemo 
rekordnih skoraj 70 mio € odhodkov, 
od tega več kot 40 mio € za investicije) 
je podlaga, da našo občino naredimo 
še lepšo,  jo prenovimo ter odpravimo 
številne »črne točke«, ki nam niso v 
ponos. Vse te aktivnosti pomenijo 
obsežno delo za župana in občinsko 
upravo, ki si prizadevata investicije 
izpeljati v načrtovanem časovnem in 
finančnem okviru. Čez leto dni bo Novo 
mesto bistveno drugačno, kot je bilo 
leta 2018.

Drage občanke in občani, imejte za ta 
praznični čas smele načrte. Razvajajte 
sebe in svoje drage. Gradite nove vezi, 
negujte stare, v svoj spomin nizajte 
čudovite trenutke. Ko naletite na težave, 
jih delite z drugimi. Že samo pogovor s 
prijateljem vam bo odvzel del bremena. 
V novo leto vstopite zdravi, z optimiz-
mom, iskricami v očeh in nasmehom na 
obrazu. In naj vas zdravje in optimizem 
spremljata skozi vse leto. 

Vesna Vesel, 

svetniška skupina Lista Gregorja 
Macedonija 

FINANCIRANJE IN IZVAJANJE 
IZVIRNIH NALOG OBČINE JE V MO 
NOVO MESTO ZAPOSTAVLJENO!

Na 23. seji OS MO Novo mesto smo 
v svetniški skupini GAS med drugim 
predlagali: 

• da se pri Spremembah odloka o 
nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča v MONM upošteva tudi 
pobuda GAS  in se 7. člen odloka 
spremeni na način, 

• da se upošteva navodila Finančne 
uprave RS in se občane MONM postavi 
v enakopraven položaj z ostalimi 
državljani Slovenije;  

• da se umakne obravnava Odloka o 
kategorizaciji občinskih cest  v delu, 
kjer se je predlagalo ukinitev več kot 
40 odsekov javnih poti. Z ukinitvijo 
javnih poti se omogoča »privatizacija« 
oziroma odkup poti, s čimer se ostale 
občane ovira oziroma onemogoča pri 
uporabi teh javnih poti in pri dostopu 
do njihovih parcel. 

Vsi predlogi so bili zavrnjeni. 

Proračunski razrez MONM za 2022:  

• 10.733.207 EUR primanjkljaja 
(43.217.696 EUR  so bili skupni 
prihodki v 2020); 

• 2.166.558  EUR za študije o 
izvedljivosti projektov, projektno 
dokumentacijo, nadzor in investicijski 
inženiring; 

• ne predvideva novih projektov 
kanalizacije;

• 10.000 EUR za subvencioniranje 
izgradnje malih čistilnih naprav za 
vse vasi in naselja, ki kanalizacije še 
nimajo; 

• 129 zaposlenih v Občinski upravi NM in 
SOU oziroma 41 več kot pred nastopom 
mandata g. Macedonija; 

• obnova Knjižnice Mirana Jarca se 
prestavi na 2024; 

• nakup nepremičnin v vrednosti 
950.000 EUR; 

• medobčinski zbirni center za ravnanje 
z odpadki se zamakne v leti 2023 in 
2024; 

• brv čez Krko Irča vas skupaj 2.285.000 
EUR, brv Loka skupaj 2.802.000 EUR; 

• gradnja križišča in pločnika na Ratežu, 
ki bi morali biti s pogodbo med MONM 
in KS Brusnice zgrajeni že najkasneje 
do 30. 6. 2012 neodvisno od državnih 
sredstev, se je spet prestavila; 

• sanacije in preplastitve javnih cest 
450.000 EUR; 

• sistem za izposojo koles GoNM skupaj 
530.000 EUR; 

• gradnja vseh pločnikov 140.000 EUR; 
• kolesarska povezava Drska–Bršljin 

1.366.000 EUR; 
• promocija Slovenije, razvoj turizma 

215.000 EUR. 

Alojz Kobe,

vodja svetniške skupine Gospodarsko 
aktvne stranke

NA POTI ISKANJA BOLJŠE 
KAKOVOSTI ŽIVLJENJA 
STAREJŠIH NAS ČAKA VELIKA  
PREIZKUŠNJA

Naslednje leto bomo sprejemali 
občinsko strategijo za starejše. Pri 
nastajanju le-te moramo biti starejši 
zraven, saj mi najbolj vemo, kaj 
potrebujemo. Izhajati bo treba iz analize 
stanja s področja strukture starejših, 

njihovega socialnega položaja, kakovosti 
življenja, njihovega zdravstvenega 
stanja, nivoja bivanjskega standarda, 
njihove mobilnosti, rekreacije in 
športa, vključenosti v pomoč na domu, 
dostopnosti do zdravnika, programov 
priprave na upokojitev, nivoja 
socialne vključenosti, dostopnosti 
do kulturnih prireditev, vključenosti 
starejših v soodločanje v občini, stanja 
prostovoljstva, popisa dobrih praks 
v slovenskih občinah, dobrih praks 
iz držav EU, v katerih bolj spoštujejo 
starejše kot jih pri nas. Obravnavati bo 
treba nivo (medgeneracijskega) sožitja, 
problem starizma in drugo.  Odločiti se 
bo treba, da bomo odpravili zaostanek 
pri zagotavljanju več prostora v novih 
kapacitetah DSO v bolj prijaznih sobah, 
da bomo imeli dovolj prostora za 
osebe z demenco (grozečim rakom 21. 
stoletja) in dovolj prostora za dnevno 
varstvo, pridobili oskrbovana najemniška 
stanovanja za najemnino, ki jo bodo 
upokojenci lahko poravnali in jim bo 
ostalo v posameznem mesecu še kaj za 
zaslužene priboljške. Izgovorov, da so  
za zagotovitev oskrbovanih stanovanj 
odgovorni drugi, ne moremo sprejeti. 
Občina ima na področju komunalne, 
prostorske in proračunske politike 
možnosti, da privabi investitorje in svoja 
vlaganja v različnih oblikah zaščiti. To 
bo nov pristop, ki bo imel za posledico 
kakšen meter asfalta manj ali odrekanje 
čemu drugemu. Odločati se bomo morali 
o pomembnih strukturnih spremembah 
porabe proračunskih sredstev, takih, ki jih 
še nismo izvajali, in to že pri sprejemanju 
proračunov za leti 2023 in 2024. Večkrat 
bo treba poriniti na stran kakšen projekt, 
ki sicer prinaša več volilnih  glasov. 
V korist starejših. Upam, da bomo to 
zmogli in dojeli, da je tisto, kar je dobro 
za starejše, dobro za vse. Kajti pot v 
skupino starejših je hitra in tja z nekaj 
sreče pridemo vsi. Zato naj zdaj aktivna 
generacija sprejme, da bo ob drugačnem 
delu občina nekaj vrnila svojim staršem, 
dedkom, babicam … V tem dokumentu 
bo treba doreči še marsikaj drugega, 
predvsem pa bo potrebna odločitev za 
opredelitev pomembnega dela občinskih 
proračunov za te namene, znanje, večji 
pogum in veliko več inovativnosti pri 
iskanju sofinanciranja iz skladov EU.

Vsem pa želimo zdravo to leto in priha-
jajočo novo 2022 ter lepe decembrske 
praznike. 

Mag. Adolf Zupan, 

                                                           
vodja svetniške skupine DeSUS 

        

Izkazalo se je, da je storitve občanom 
mogoče ohraniti dostopne ob upošte-
vanju zaščitnih ukrepov, s primernim 
komuniciranjem, spoštovanjem in 
razumevanjem potreb ljudi.

Občinska uprava je dnevno sodelovala s 
štabom Civilne zaščite in z vsemi zavodi 
v naši občini, še posebno z novome-
škim zdravstvenim domom, Splošno 
bolnišnico Novo mesto in Domom za 
starejše občane Novo mesto. Skupaj 
smo organizirali pomoč za vse, ki so se 
znašli v stiski.

Pri tem je treba posebej pohvaliti 
nevladne organizacije, ki so s svojimi 
prostovoljci nudile pomoč vsem, ki so 
zanjo zaprosili.

Kljub težavam, ki sta jih povzročili 
epidemija in bolezen med javnimi 
uslužbenci, so bili občinski projekti 
izvedeni. V NSi smo najbolj ponosni na 
naložbe v šole in vrtce: dograditev vrtca 
in OŠ Otočec, obnova kuhinj v OŠ Center 
in OŠ Grm in energetska sanacija OŠ 
Stopiče.

Marko Dvornik, 

svetniška skupina NSi 

PRAZNIČNI ČAS PRINAŠA NOVO 
ENERGIJO IN VLIVA OPTIMIZEM  

Občinski svet je tudi letos intenzivno 
delal. Zaradi ukrepov v povezavi z 
omejevanjem širjenja okužb s korona-
virusom smo se člani na nekaj sejah 
sestali tudi na daljavo, ker moramo in 
želimo delovati tudi v tako spremenje-
nih razmerah. 

Veseli nas, da smo tudi člani LGM 
pomembno vplivali in podpirali 
razvojne projekte ter razvojno narav-
nane proračune.  Novo mesto postaja 
vse lepše regijsko središče. Verjamemo, 
da številne od vas motijo delne 
zapore cest, več let trajajoča obnova 
mestnega jedra, a upamo, da bomo vsi 
po zaključku teh projektov na svoje 
mesto še bolj ponosni. Z nadaljevanjem 
izgradnje kolesarskih poti postaja 
mesto z okolico prijaznejše kolesarjem. 
Prilagajanje kapacitet v vrtcih pomirja 
zaskrbljene starše, saj vedo, da se bo 
tudi za njihovega malčka našlo mesto 
v njem. Z investicijami v infrastrukturo 
želimo v našo občino privabiti čim 

poigrati z njimi, so mi ostali v zelo lepem 
spominu. In ko se pogovarjam s prijatelji, 
znanci, ljudmi okoli sebe, vedno znova 
ugotavljam, da z veseljem obujamo 
spomin na tisti tega čarobni čas.
Bliža se december in pred vrati so 
letošnji adventni prazniki. Že drugo 
leto zapored pa bodo zaradi epidemije 
koronavirusa precej nepredvidljivi 
in drugačni, kot smo jih bili vajeni v 
preteklosti. Načrtovanje prazničnih 
dogodkov bo previdno, s poudarkom na 
varnosti in odgovornosti tako do sebe 
kot do drugih ljudi.  Kljub razmeram in 
previdnosti pa si dovolimo ta praznični 
čas doživeti kot čas umirjanja, čas, ki ga 
namenimo veselju in miru, ki ga tako 
zelo potrebujemo. Bodimo prijazni drug 
z drugim, sodelujmo, ponudimo pomoč 
sočloveku. Zavedajmo se, da nam kljub 
težkim razmeram tistega, kar v življenju 
resnično šteje, nihče ne more vzeti, in 
prav nič nas ne more ustaviti pri tem, da 
delamo dobro. December je tudi čas, ko 
pogledamo nazaj v preteklo leto, zato 
naredimo »inventuro« dogodkov leta 
2021, razmislimo, kaj želimo pozabiti in 
kaj ohraniti. Pogumno se ozrimo v novo 
leto. Izzivov zagotovo ne bo zmanjkalo, k 
reševanju težav, socialnih in zdravstvenih 
stisk, ki so jih prinesle trenutne razmere, 
bomo skupaj odgovorno pristopili tudi 
občinski svetniki svetniške skupine 
Slovenske demokratske stranke. 
Podprli bomo investicije in sredstva za 
redno delovanje in izvajanje zakonskih 
nalog občine, ki pomenijo garancijo 
nadaljnjega razvoja in blagostanja vseh 
občank in občanov. Kot že ves čas do 
sedaj, vam bomo tudi v bodoče na voljo 
za vaše pobude, mnenja, vprašanja, 
opozorila glede težav, ki jih boste opazili 
v svoji okolici. Le pogumno se obrnite na 
nas. 
V imenu svetniške skupine SDS vsem 
občankam in občanom želim vse dobro v 
prazničnem decembru, z upanjem in željo 
po prijaznejšem novem letu, ki prihaja.  

Eva Filej Rudman,

svetniška skupina Slovenske 
demokratske stranke 

KORONA IN »VESELI DECEMBER«

Tudi letošnji veseli december in adven-
tni praznični čas bo žal zaznamovala 
korona. Zaradi nesposobnosti vlade in 
vladnih strokovnjakov številke okuženih 
letijo v nebo. Zato je samo še vprašanje 

časa, kdaj se bo država zopet zapirala. 
Tako da žal veselemu decembru slabo 
kaže. Tudi če se država ne bo zaprla, bo 
toliko različnih omejitev, da bomo temu 
času težko rekli veseli december. SD 
Novo mesto je že od sredine avgusta, 
ko je postalo jasno, da se cepljeni lahko 
okužijo in prenašajo virus, pozival, da 
je treba nujno testirati tudi cepljene, če 
želimo imeti epidemijo pod nadzorom. 
Razvoj situacije to samo dokazuje. 
V bolnišnicah je že več kot 40 % (vir 
NIJZ) cepljenih in prek 20 % na inten-
zivnih oddelkih. Žal vlada noče priznati 
napake in spremeniti strategije, temveč 
trmasto vztraja pri ukrepih, ki več kot 
očitno ne delujejo. Že če bi se cepljeni 
zaposleni samo testirali 1-krat tedensko 
v delovnih organizacijah, kot to velja 
za necepljene, bi bile današnje številke 
okuženih bistveno nižje. Zato ob tej 
priložnosti pozivamo župana, da uvede 
samotestiranje zaposlenih cepljenih 
v javnih zavodih in v občinski upravi. 
Veliko odgovornih delovnih organizacij 
to redno počne, naj bodo drugim, ki 
tega še ne počnejo, zgled občinska 
uprava in javni zavodi. Velik krivec za 
porast okužb je tudi vladno vztrajanje 
pri veljavnosti turističnih bonov. Tako 
so v času jesenskih počitnic napolnili 
terme in ostale turistične kapacitete. 
Posledično je število okužb poletelo v 
nebo, epidemija pa za nesposobno vlado 
postala neobvladljiva. Očitno bodo 
krompirjeve počitnice naredile veseli 
december bolj žalosten. SD Novo mesto 
se zavzema za cepljenje, vendar mora to 
biti prostovoljno.

Srečko Vovko, 

predsedstvo ObO Socialnih demokratov 
NM 

KLJUB OVIRAM V EPIDEMIJI  
VELIKO NAREJENEGA

Za nami je težko leto, polno sprememb 
in odrekanja. Kot družba se počasi že 
sprašujemo, kakšni bomo po epidemiji, 
ko se bo naposled končala in se bo vrnil 
čas, ki ga tisti najmlajši med nami niti 
ne poznajo.

Državni, občinski, zdravstveni in drugi 
sistemi so bili zadnje leto na precejšnji 
preizkušnji, potrebno je bilo veliko 
improviziranja in požrtvovalnosti. Naš 
župan in občinska uprava sta v času 
epidemije naredila vse, da je bila občina 
ves čas odprta in na voljo ljudem. 



I Z  S V E T N I Š K I H  
K LO P I

N O V O M E Š K I
KO LA Ž

Novo mesto je gostilo svoj prvi 
dan odprtih vrat za starejše, na 
katerem so starostniki lahko 
uživali v zimzeleni slovenski glasbi, 
v ospredju pa je bil povezovalni 
duh prostovoljnih organizacij.

Po prenovi daljšega lesenega mostu do gradu Otočec je enak poseg 
doletel tudi krajšega. Oba mostova se lahko pohvalita s povozno površino 
v novi leseni preobleki.

V oddaji V petek zvečer smo dokazali, da je Novo mesto najboljši kraj, 
verjamemo pa, da lahko s skupnimi močmi zasluženo zmago zadržimo 
tudi v naslednjem krogu.

Zaživela je pametna storitev Sitium, ki je na voljo kot aplikacija za 
mobilne telefone in trenutno omogoča plačevanje parkirnine, v kratkem 
pa jo bo možno uporabljati tudi za javni potniški promet in knjižnične 
storitve.

Občani ste v sodelovanju z društvom Est=etika 
izrazili željo po ponovni zasaditvi drevesa pod 
parkiriščem pri občini, delavci Komunale Novo mesto 
pa so poskrbeli za uresničitev prepričljive zamisli.

Odslužen most, ki vodi proti Hrušici, so delavci že porušili, predvidoma do 
konca leta pa ga bodo nadomestili z novim.

Na Stadionu Portoval smo namenu predali jekleni poligon, ki omogoča 
vadbo na prostem vsem generacijam. Gre za donacijo Slovenske industrije 
jekla in Olimpijskega komiteja Slovenije – Združenje športnih zvez, ki sta 
tako mrežo jeklene volje razširila tudi v našo občino.

Na peti Akademiji Odbora za promocijo kulturne dediščine Novega 
mesta so bili sogovorniki složni v ciljih približanja digitalnih orodij 
manj veščim njihove uporabe in s pomočjo digitalizacije omogočiti 
vsem enakovreden in hiter dostop do javnih dobrin.

Po prvem srečanju župana Gregorja Macedonija in škofa msgr. 
dr. Andreja Sajeta na škofovskem posvečenju je ponoven obisk 

zaznamovala hvaležnost novomeškega škofa, saj mu je župan v  
imenu lokalnih oblasti izrekel dobrodošlico.

Župan Gregor Macedoni je sprejel Nevenko Kulovec, nedavno upokojeno 
ravnateljico OŠ Drska. Znana po svoji nepristranskosti in strokovnosti je 
šolo vodila kar štiri mandate, za kar ji je župan čestital in zaželel cvetoč 

ter prijeten pokoj.
Župan Gregor Macedoni, minister za infrastrukturo Jernej 
Vrtovec, predsednik uprave družbe DARS Valentin Hajdinjak in 
predsednik Gospodarske zbornice za Dolenjsko in Belo krajino 
Marko Gorjup so se zbrali z namenom podpore ključnega 
prometnega projekta Novega mesta, širše regije in celotne 
države. Da je v čimprejšnji začetek gradnje tretje razvojne osi 
treba usmeriti vse napore, je bilo sporočilo, za katerega so 
želeli, da ga slišijo vsi občani in državljani.

Pogled na bazenski kompleks v Češči vasi iz ptičje perspektive temeljito 
prikazuje hitro napredovanje gradbenih del, ki se bodo nadaljevala 
predvidoma do zime v letu 2022.

Župana Gregorja Macedonija je obiskalo deset članov dolenjske ekipe, ki se je v 
oktobru podala v Skalarjevo brezno na Kaninu in dosegla rekordno globino 1150 
metrov. Naši občani, ki so bili del drznega jamarskega podviga, se bodo v jamo še 

spuščali, ciljajo pa tudi na umestitev jame med najgloblje na svetu.
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 Avtor fotografij je 
Peter Žunič Fabjančič, 
razen kjer je označeno 
drugače.
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Aleš Makovac je človek številnih talentov, ki je zaenkrat 
največji pečat zagotovo pustil na kulturno-umetniškem 
področju, a to je le del njegove bogate poklicne kariere. 
Verjetno je do sedaj njegov največji izziv vodenje Zavoda 
Novo mesto, ki je vpet v vse sfere javnega življenja v 
prestolnici Dolenjske. Odlična iztočnica za pogovor s 
človekom, ki ima pred sabo jasno vizijo in cilje. 

»LETO 2022 BI LAHKO BILO 
LETO PREPORODA, PONOVNEGA 

ROJSTVA, NEKAKŠNE RENESANSE IZ 
OTOPELOSTI V VESELJE ŽIVLJENJA«

ALEŠ MAKOVAC,  
DIREKTOR ZAVODA NOVO MESTO

 > Jure Marolt

Kaj je glavno poslanstvo Zavoda Novo Kaj je glavno poslanstvo Zavoda Novo 
mesto, kako želite, da si vas ljudje pred-mesto, kako želite, da si vas ljudje pred-
stavljajo?stavljajo?

Zavod Novo mesto je zelo razvejan Zavod Novo mesto je zelo razvejan 
zavod, ki skrbi predvsem za zadovoljstvo zavod, ki skrbi predvsem za zadovoljstvo 
občanov Novega mesta vseh starosti občanov Novega mesta vseh starosti 
in njegovih obiskovalcev. Deluje kot in njegovih obiskovalcev. Deluje kot 
nekakšen krovni povezovalec avtono-nekakšen krovni povezovalec avtono-
mnih področij: šport, kultura, turizem in mnih področij: šport, kultura, turizem in 
mladina. Vsako od področij ima lastno mladina. Vsako od področij ima lastno 
organizacijsko shemo in vodenje. Vsa organizacijsko shemo in vodenje. Vsa 
štiri področja pa racionalno povezujeta štiri področja pa racionalno povezujeta 
poslovni in tehnični sektor, ki skrbita za poslovni in tehnični sektor, ki skrbita za 
podporo njihovemu delovanju. podporo njihovemu delovanju. 

Zagotovo imate tudi za prihodnje leto Zagotovo imate tudi za prihodnje leto 
številne načrte – lahko že izdate, katere številne načrte – lahko že izdate, katere 
dogodke bi radi organiziralidogodke bi radi organizirali

Predvidevamo, da bo leto 2022 
leto preporoda, ponovnega rojstva, 
nekakšne renesanse iz otopelosti v 
veselje življenja. Zato si prizadevamo, 
da bomo na vseh področjih pripravljeni 
ponuditi najboljše, kar znamo in imamo. 
Posamezni organizacijski odbori delajo 
s polno paro in pripravljajo bodisi kako-
vostne nadgradnje znanih tradicionalnih 
projektov bodisi uvajajo nove inovativne 
oblike dogodkov, ki utrjujejo našo lastno 
identiteto ter obiskovalcu mesta nudijo 
doživetje.

Tako lahko navedem nekaj zanimivih, 
kot so: Pustovanje, BAMACI – balkansko 
veteransko prvenstvo v atletiki, Sejem 
športne opreme, Festival cvička, 
Glasbena festivala »Jazzinty« in »Sem 
glasba, sem mesto«, lastna kulturna 
produkcija, mestna plaža s športnimi 
aktivnostmi, Festival Krka živi z Nočjo 
na Krki in znamenitimi Skoki v Krko, 
Advent Novo mesto in množica drugih.

Izpostaviti pa moram tudi druge 
kakovostne napredke, ki jih načrtujemo, 
pa to niso dogodki ali projekti. Tako 
bomo skozi prva štiri leta poskrbeli za 
maksimalno urejenost naših objektov, 
ki za obiskovalce predstavljajo ključne 
končne destinacije. Na vsaki destinaciji 

bomo poskrbeli, da se bo obiskovalec 
dobro počutil v urejenem okolju in bo 
tam tudi vedno dobrodošel. Poskrbeli 
bomo za maksimalno prepoznavnost de-
stinacij, kot so na primer Športna dvora-
na Marof, Športni park Portoval, Kulturni 
center Janeza Trdine ali ekskluzivna 
rastoča destinacija Olimpijski center 
Novo mesto, kjer že prihaja do velikega 
pretoka domačih in tujih športnikov, 
vrhunskih tekmovalcev, rekreativcev in 
drugih športnih navdušencev. 

Največji izmerjen napredek želimo 
doseči na področju mladine, kjer se 
bomo v prvi zahtevni fazi približali 
mladim tam, kjer so. Vstopili bomo v 
njihovo matrico in jim ponudili možnost 
udejstvovanja na način, da se bodo 
počutili povabljene. 

Zakaj je pomembno, da čim več prazničnih Zakaj je pomembno, da čim več prazničnih 
dogodkov preselimo na Glavni trg, kakšni dogodkov preselimo na Glavni trg, kakšni 
sta simbolika in realnost tega prizorišča?sta simbolika in realnost tega prizorišča?

Če bi si vzel čas in skušal najti ambient 
za postavitev vrhunske predstave, na 
primer Muzikala Novo mesto, bi težko 
našel lepšo scenografijo, kot je razgi-
bano urejen Glavni trg. Tega potenciala 
se mnogi premalo zavedajo. Miselni 
preskok iz degradirane prometne 
površine v vrhunsko spodbudno okolje z 
navdihom pač ni enostaven.

V prireditvenem smislu postane trg 
nekakšna posoda, v katero položimo 
vsebino ali, če hočete, tudi umetnino. V 
takem sobivanju lahko oživijo celo liki 
iz preteklosti, včeraj postane danes in 
obratno, kar je pravzaprav značilnost 
gledališča. 

Kako ste zadovoljni z odzivom ljudi na Kako ste zadovoljni z odzivom ljudi na 
opero Julija, ki bo decembra spet na spo-opero Julija, ki bo decembra spet na spo-
redu v Novem mestu? redu v Novem mestu? 

To področje zadeva bolj moje umetniško 
poslanstvo. Kot avtor skladatelj bom pri 
odgovoru verjetno nekoliko pristranski.

Torej februarja 2020, ko je opera 
doživela premiero, si jo je v enem tednu 
ogledalo 2600 obiskovalcev. Kdor pozna 
razmere v umetniški produkciji, lahko 
brez težav potrdi, da je bil odziv javnosti 
izjemen. Posebej nas veseli dejstvo, 
da so na ogled opere prihajali obisko-
valci iz praktično celotne Slovenije in 
zamejstva.

Zame kot avtorja je poslanstvo v 
polnosti izvršeno takrat, ko vidim polno 
dvorano obiskovalcev, ki se lahko ob 
moji glasbi bodisi smejejo v komično 
raztresenih prizorih bodisi ganjeno 
jočejo v prizorih, polnih čustvenega 
naboja. 

Kako velik projekt je pravzaprav to?Kako velik projekt je pravzaprav to?

Že v sami zasnovi je glasbena oblika 
opera najrazkošnejša oblika uprizorit-
vene umetnosti. V njej se hkrati sreča 
več umetnosti, ki skupaj nagovarjajo 
gledalca. Glede na število sodelujočih 
je to projekt mnogih, tudi tistih, ki jih 
javnost ne vidi na odru.

Pri odločitvi za razvoj glasbenega gleda-
lišča smo si rekli: »Zakaj ne bi naredili 
česa velikega?« Mogoče je bila takrat 
odločitev nekoliko naivna, saj je danosti 
niso v celoti podpirale. Z določenimi 
prilagoditvami, predvsem prostorskimi, 
smo uresničili domala vse elemente 
bogatega glasbenega gledališča, seveda 
žal v omejenih možnostih. Ti so: živa 
glasba, igra, scena, kostumi, frizura, 
maska, zgodba, bogastvo gledaliških 
luči, urejena zvočna podoba. 

Prepričan sem, da tako veliki projekti 
mestu dajejo pečat mesta. Samo v 
razvitih mestih lahko meščani hodijo 
zvečer v glasbeno gledališče, opero, 
balet, muzikal. 

Kaj vas je osebno prepričalo, da se prijavi-Kaj vas je osebno prepričalo, da se prijavi-
te za direktorja Zavoda Novo mesto? te za direktorja Zavoda Novo mesto? 

Voditi tak zavod je svojevrsten privilegij, 
saj se naše poslanstvo vsakodnevno 
dotika življenja ljudi. Iz tega zavedanja 
in zaradi poznavanje situacije, saj sem 
na zavodu opravljal delo koordinatorja 
za kulturo, se je rodila zamisel, da bi 
lahko bil sposoben koordinirati delova-
nje vseh področij zavoda, predvsem v 
službi človeka. 

Kako zadovoljni ste z delom, ki ste ga z Kako zadovoljni ste z delom, ki ste ga z 
ekipo dosegli do sedaj?ekipo dosegli do sedaj?

Na to vprašanje je težko odgovoriti na 
kratko, zato naj najprej orišem okvir 
njegovega delovanja od združitve.



Minister za digitalno preobrazbo  
Republike Slovenije Mark Boris Andri-

janič si je v sklopu delovnega obiska 
dolenjske prestolnice v družbi župana 

Mestne občine Novo mesto Gregorja 
Macedonija in direktorja novomeške 
knjižnice Luke Blažiča z zanimanjem 
ogledal tudi pametno omaro za 24-

urno izposojo naročenih knjig.
  Boštjan Pucelj
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Zavod je po združitvi zavodov, ki je bila 
zagotovo zahteven procesni zalogaj, žal 
hitro menjal vodstva in kasneje zapadel 
tudi v večje likvidnostne težave. Kakor 
koli se zdi čudno, ampak v letu 2020, 
ko sem nastopil funkcijo direktorja 
(štiri leta po združitvi zavodov), zavod v 
procesnem smislu še ni bil oblikovan. 
In če sem prav pošten, še ta trenutek 
ni. Treba si je predstavljati dejstvo, 
da se v skupnem koledarju zavoda na 
dan pojavi tudi do štirideset dogodkov 
na okrog 200.000 kvadratnih metrih 
površin v upravljanju. Vsak od dogodkov 
zahteva nekakšno tehnično in organi-
zacijsko pripravo. Tak obseg opravil na 
povsem operativni ravni lahko obvladu-
je le dober aparat, ki je popoln in dobro 
uglašen. V nasprotnem primeru je  
potrebno neprestano zgolj reševati 
sproti nastajajočo problematiko. 
Neprekinjeno reševanje v zadnji minuti 
pa delo ekipe povsem onemogoči v 
ustvarjalnosti in prepotrebnem razvoju.

Večji del zaposlenih so hitre menjave 
vodstev zagotovo zelo utrudile. Ker 
nobena opcija v kratkem času ni uspela 
izvesti celostne reformacije sistema, 
so mnogi otopeli in izgubili elan za 
sodelovanje pri kakovostni nadgradnji 
njihovega prispevka. Sam zato čutim, 

da je potrebno zaupani mandat izpe-
ljati v celoti in odgovorno. Samo v tako 
stabilnem okolju bodo lahko zaposleni 
prispevali tisto najboljše, kar je v njih. In 
te kakovosti ni malo.

Stabilno okolje ne pomeni, da se nič 
ne dogaja. Njegov pomen predsta-
vlja pravzaprav stabilne pogoje za 
uresničevanje ciljev, medtem ko so v 
vsebinskem smislu neprestane spre-
membe in prilagajanje okolju praktično 
edina vsebinska stalnica. Neučinkoviti 
programi se bodisi preoblikujejo bodisi 
ukinjajo. Nastajajo novi, aktualni. Ves čas 
imamo možnost preverjati tako finančno 
vzdržnost programov kot javni interes. 
Zato smo odločno proti kopiranju letnih 
načrtov iz leta v leto brez učinka.

V dobrem letu, kar vodim zavod, se je v 
njem ogromno spremenilo. Uredili so 
se posamezni sektorji zavoda, zgodile 
so se kadrovske spremembe, uredili 
so se mnogi notranji procesi, dodelili 
smo skrbništvo zahtevnim objektom v 
upravljanju, vzpostavili smo vodstvene 
strukture avtonomnih področij delova-
nja, uvedli smo analitične mehanizme 
finančnega poslovanja. Vse našteto je 
zgolj osnovni pogoj, da lahko nemoteno 
opravljamo svoje poslanstvo.

Za dosego optimalnih rezultatov smo po 
vseh strukturnih spremembah opravili 
serijo strateških načrtovanj. Šele sedaj 
lahko sledijo kakovostni vsebinski 
napredki, ki jih bo skozi kakovostno 
realizacijo javnost najbolj občutila.

Upoštevaje vse izrečeno, lahko 
sklenem, da sem z delom zadovoljen. 
Zadovoljstvo v tem primeru ne pomeni, 
da je cilj dosežen. V izogib neprestane-
mu razočaranju sem zadovoljen zgolj 
z dosego realno zastavljenih vmesnih 
ciljev. 

Kakšni so dolgoročni načrti Zavoda Novo Kakšni so dolgoročni načrti Zavoda Novo 
mesto? Kakšna je vaša vizija, kaj bi radi mesto? Kakšna je vaša vizija, kaj bi radi 
izpostavili?izpostavili?

Zavod Novo mesto mora po sistemskih 
rešitvah, vzgoji kadra, po dodatnem 
povečanju obsega delovanja postati 
velik, izjemno zmogljiv, uglašen in tiho 
delujoč motor. Tiho delujoč ne pomeni 
nezaznaven v javnosti. Pomeni le, da je 
množica procesov praktično nevidna, 
vidijo se zgolj rezultati. Ti rezultati so: 
srečen otrok, mladostnik z identiteto in 
smislom, vrhunski športnik z možnostjo 
razvoja, rekreativec, turist z željo po 
vrnitvi ter kulturno in duhovno bogat 
ter kritično razmišljujoč meščan.

»BEREM, DA SE POBEREM«: 
KNJIŽNICA MIRANA JARCA  
NOVO MESTO V LETU 2021

 > Bojana Medle, Knjižnica Mirana Jarca Novo mesto

Z besedami dr. Mihe Kovača »berem, da se poberem«, ki jih je uporabil za naslov svoje 
knjige, v kateri dokazuje, da ima branje knjig številne pozitivne učinke, lahko kratko 
in jedrnato strnemo letošnja prizadevanja kolektiva Knjižnice Mirana Jarca Novo 
mesto. Številne raziskave kažejo, da nam je branje lahko v veliko pomoč pri ohranjanju 
duševnega zdravja, analitičnih spretnosti razmišljanja, razvoju empatije, hkrati pa je 
eden najboljših načinov sproščanja. Iz omenjenih razlogov smo si še bolj prizadevali, da 
knjige in branje v teh občutljivih in psihično napornih časih še bolj približamo bralcem 
– in nebralcem, ki bodo bralci morda še postali. 
Obdobje zadnjega leta nas je veliko naučilo. Ne samo da smo se pobrali, v novo leto 
bomo zakorakali močnejši – z novimi znanji, izkušnjami in storitvami.

DOBRODOŠLI V PRIHODNOST – KNJIGE 24 
UR NA DAN

Konec septembra je po enoletnem preizkusnem obdobju v 
novomeški knjižnici zaživela avtomatizirana 24-urna izposoja 
naročenih knjig. Pametna omara s 84 predalniki omogoča 
samostojno izposojo naročenih knjig neodvisno od lokacije 
in delovnega časa knjižnice, kar je inovacija v slovenskem 
in evropskem knjižničnem prostoru. Do prostora s pametno 
omaro lahko vsi, ki so v sistemu Cobiss ali mCobiss predhodno 
naročili knjige, dostopajo s svojo knjižnično izkaznico in 
prevzamejo do 6 naročenih knjig hkrati. 

Zanimanje javnosti in medi-
jev je precejšnje. Že prvi dan 
po prejemu obvestila o novi 
storitvi se nam je javilo več 
kot 70 uporabnikov, ki so jo 

med prvimi želeli preizkusiti in nam poročati o svoji izkušnji. 
Nova pridobitev je še posebej dragocena v času epidemije, ko 
je še posebej pomembno, da imajo bralci možnost čim hitreje 
in brez dodatnih stikov prevzeti knjige. V prihodnjih petih letih 
želimo razširiti mrežo pametnih omar še na druge frekventne 
lokacije v Novem mestu in v manjše kraje brez krajevnih knji-
žnic. Na ta način želimo poleg boljše dostopnosti prispevati 
tudi k trajnosti, saj lahko uporabnik združuje opravke in zato 
opravi manj voženj z okolju neprijaznimi prevoznimi sredstvi. 
Pametna omara pa je oblikovno in tehnološko zasnovana 
tako, da jo lahko uporabljajo tudi druge knjižnice, ki se bodo 
odločile za tovrstno storitev.

  Boštjan Pucelj
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S ŠPORTOM IN BRANJEM DO NOVIH  
ŽIVLJENJSKIH PRILOŽNOSTI

Letos smo prvič sodelovali v nacionalnem projektu #špor-
tajmoinberimo, ki je ena od aktivnosti za uresničevanje 
Nacionalnega medresorskega programa za spodbujanje 
branja med mladimi športniki. Program je oblikovan v 
sodelovanju med Ministrstvom za kulturo RS, Ministrstvom 
za izobraževanje, znanost in šport RS, Zavodom RS za šolstvo, 
Javno agencijo za knjigo, Olimpijskim komitejem Slovenije, 
Mariborsko knjižnico, ki projekt koordinira, ter izbranimi 
splošnimi knjižnicami. Ciljna skupina so mladostniki med 15. 
in 19. letom starosti, ki večino svojega prostega časa namenijo 
športu oz. so dijaki s statusom športnika. Glavni namen 
projekta je vplivati na odnos do branja mladih športnikov ter 
širiti védenje, da je bralna pismenost temeljna zmožnost za 
pridobivanje in ustvarjanje novega znanja v njihovem oseb-
nem, akademskem in športnem življenju. Letos se je program 
#športajmoinberimo odvijal na petih lokacijah, in sicer v 
Kopru, Mariboru, Kranju, Murski Soboti in Novem mestu. 

V prireditvenem atriju naše knjižnice so mlade športnike, 
dijake 2. in 3. letnika športnega oddelka novomeške gimnazije 
in učence s statusom športnika 9. razreda OŠ Otočec, nagovo-
rili nekdanji rokometaš Uroš Zorman, nekdanji smučar Andrej 
Miklavc ter novomeški maratonec Primož Kobe. Slišali smo 
mnoge zanimive zgodbe, ki jih je spisala njihova športna pot, 
s pomočjo katerih lahko s svojimi bogatimi izkušnjami in nas-
veti pripomorejo, da bo pot do cilja za mlade, ki svojo pot šele 
dobro začenjajo, krajša in lažja. Pri tem so v njihov vsakdan 
pomembno vpete tudi knjige, s katerimi so si pomagali, kadar 
so naleteli na težave, si pomagali pri psiholoških pripravah ali 
si krajšali čas med potjo do tekmovanj. Pogovor z olimpijci, ki 
ga je povezoval novinar Igor Vidmar, je zaokrožil Janez Penca, 
tudi sam nekdaj vrhunski športnik, danes pa založnik, urednik 
in prevajalec, z besedami: »Zame je knjiga kot rajski vrt, iz 
katerega rastejo nova življenja.«

E-SOS: SVETOVANJE PRI UPORABI 
 SPLETNIH STORITEV KNJIŽNICE

Naša knjižnica ponuja mnoge spletne storitve. Člani knjižnice 
lahko od doma po spletnem servisu Moja knjižnica rezervirajo 
želene knjige, podaljšajo rok izposoje in članstvo v knjižnici. 
Po spletu se je mogoče tudi vpisati v knjižnico in poravnati 
zamudnino ali druge terjatve.

Članom na spletnem portalu Biblos omogočamo izposojo 
e-knjig, na voljo pa jim je tudi e-knjižnica s spletnimi časopisi 
in bazami podatkov s številnimi vsebinami. Do e-virov lahko 
dostopajo od doma s številko članske izkaznice in izbranim 
geslom, ki ga uporabljajo v spletnem servisu Moja knjižnica. 
V kolikor gesla še nimate, vam ga lahko dodelimo osebno ob 
obisku knjižnice ali po telefonu.

Vsem, ki niste vešči uporabe digitalnih vsebin in potrebujete 
pomoč pri namestitvi aplikacij in uporabi spletnih storitev, 
nudimo individualno svetovanje. Pomoč lahko poiščete pri 
izposojevalnih pultih na oddelkih izposoje.

RAZSTAVNA DEJAVNOST ŠE MOČNEJŠA
Knjižnična razstavna dejavnost je v času epidemije postala 
še močnejša. Razstave, ki jih pripravljamo, so stopile izven 
knjižničnih zidov v mestno središče, z njimi smo zapolnili tudi 
nekatere tamkajšnje prazne izložbe ter na ta način privabili 
prenekateri pogled naključnih mimoidočih. 

Nadaljevali smo tudi z razstavami v prostorih knjižnice, 
kjer so si lahko obiskovalci med drugim ogledali razstavo 
Svetlišča globin novomeškega ustvarjalca Janka Orača in 
razstavo Svetlobe – retrospektiva slik na platnu in zaporniških 
risb slikarja, restavratorja in časnikarja Čora Škodlarja, ki je 
predstavila tega ne dovolj znanega, a izredno zanimivega 
umetnika z osupljivo življenjsko zgodbo. 

V oktobru je Prireditveni atrij knjižnice krasila razstava Janka 
Orača, ki jo je poimenoval Svetlišča globin. Obiskovalci so si 
imeli možnost razstavo ogledati tudi pod vodstvom avtorja.

Na dogodku #športajmoinberimo v Novem 
mestu so mlade športnike nagovorili Uroš 

Zorman, Andrej Miklavc in Primož Kobe. 
 arhiv Olimpijskega komiteja Slovenije.

Novost je nova e-zbirka Kanopy, ki vsebuje 
bogat in kakovosten nabor mednarodnih fil-
mov in dokumentarcev. Ponuja več kot 30.000 
naslovov filmov, razvrščenih v 100 različnih 
kategorij, med njimi v pododdelku Kanopy 
Kids tudi videovsebine za otroke.

Na osnovi pokrajinskih biografskih leksikonov je zaživel skupni slovenski 
portal Obrazi slovenskih pokrajin. Z njim upravlja Mestna knjižnica 

Kranj, vsebine pa prispevamo osrednje območne knjižnice. Gre za spletni 
vzajemni biografski leksikon znanih Slovenk in Slovencev, v katerega so 

vključeni podatki o osebnostih, ki so s svojim življenjem in delom zazna-
movale razvoj posameznih pokrajin ali občin v preteklosti in sedanjosti 

ter so tako soustvarjale njihovo podobo. 

Letošnja knjižnična domoznanska dejavnost je minila v 
znamenju obeleževanja 120. obletnice rojstva Slavka Gruma. 
Ob tej priložnosti je Knjižnica Mirana Jarca v središču Novega 
mesta na ogled postavila razstavo o njegovem življenju in 
delu z naslovom »Pišem, ker pisati moram«. 

Slavko Grum je eden najpomembnejših slovenskih dramatikov, 
ki je zlasti z dramo Dogodek v mestu Gogi, za katero je leta 
1929 prejel nagrado na literarnem natečaju, ustvaril enega 
izmed vrhov moderne drame 20. stoletja in se zapisal med 
vidnejše slovenske pisatelje ekspresioniste. V okviru veli-
kega pohoda avantgarde na Slovenskem je s Podbevškom, 
Kosovelom, Jarcem in drugimi v dvajsetih letih 20. stoletja 
ubiral povsem svojo samotno pot.

Med njegovimi življenjskimi postajami ima gotovo posebno 
mesto Novo mesto, kjer je preživljal svoja najlepša, mladostna 
leta. Vzeli smo ga za svojega, po njem in po njegovih delih 
poimenovali ulico, knjižno založbo in še kaj. 

Razstava o Slavku Grumu je gostovala tudi na Slovenskih 
dnevih v Karlovcu, zgodba tega pomembnega literata pa je 
bila rdeča nit letošnjega projekta Knjigotapljenje – slovenska 
knjižna srečevanja na Dunaju.

VESELI DECEMBER
Decembra vas bodo na Oddelku za odrasle spet čakali bralni 
paketi presenečenja. Izkazalo se je, da bralci zelo radi posega-
te po njih in se prepuščate bralnemu izboru naših knjižničark 
in knjižničarjev. Na to smo še posebej ponosni, saj je to dokaz, 
da izbiramo dobro. 

Še vedno je čas za bralno značko za odrasle, katere letošnja 
tema je »literatura in film«. Svoje bralne zgibanke z odgovori 
na zastavljena vprašanja o prebranih knjigah lahko oddate 
osebno, po pošti ali s pomočjo obrazca na spletni strani 
knjižnice do vključno 3. januarja 2022. Zagotovo boste na 
seznamu 70 knjig našli kakšen dober bralni namig za zimske 
dni.

Na Dunaju je razsta-
vo o Slavku Grumu 
predstavila vodja 
Domoznanskega 
oddelka in Posebnih 
zbirk Boga Komelja 
Darja Peperko 
Golob.

Malčki od 3. do 6. leta starosti lahko do 2. aprila sodelujejo v 
bralni znački za predšolske otroke Mavrična ribica. Sami ali 
ob prisotnosti staršev s pomočjo knjižnih ilustracij s svojimi 
besedami obnovijo štiri pravljice, ki so jim jih doma prebrali 
starši. Ob zaključku jih čaka podelitev priznanj s preseneče-
njem. Bralno značko lahko otroci opravljajo na Oddelku za 
mladino in v krajevnih knjižnicah.

Prostovoljci iz novomeške kolesarske mreže tudi v teh 
hladnejših dneh ne počivajo in pridno dostavljajo knjige na 
dom. Če ste z območja krajevnih 
skupnosti Mestne občine Novo 
mesto (Bršljin, Center, Drska, 
Kandija - Grm, Ločna - Mačkovec, 
Majde Šilc, Mestne njive in 
Žabja vas), po katerih poteka 
dostava knjig, in sami težje pri-
dete do knjižnice ali se zaradi 
trenutne slabe epidemiološke 
slike neradi odpravljate od 
doma, nas pokličite in kole-
sarji vam bodo želene knjige 
brezplačno pripeljali na dom.
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NISI SAM – SLIKA DROBNE 
POZORNOSTI

 > Alenka Jeglič, dipl. vzg. pred. vzg., Vrtec Ciciban Novo mesto

December se hitro bliža in v vrtcu želimo otrokom približati pomen tega, 
kako lahko z drobnimi pozornostmi polepšamo dan sočloveku in mu 

privabimo nasmeh na obraz. Tudi letos se je Vrtec Ciciban Novo mesto 
pridružil natečaju Nisi sam – slika drobne pozornosti. Gre za nadaljevanje 
lanskega natečaja pisanja pisem, ki ga organizira Rdeči križ Novo mesto v 

prazničnem času obdarovanja starostnikov.

Letošnje pismo vsebuje poleg dobrih želja še pobarvanke, 
saj imajo veliko dobrih učinkov na mlade ter starejše in se 
zato uporabljajo za sproščanje od vsakdanjega stresa in 
za odvračanje pozornosti od digitalnih medijev. Pri otroku 
spodbujajo ustvarjalnost in pri malo večjih tudi spoznavanje 
znanih likovnih umetniških del in njihovih avtorjev. Na 
natečaju so sodelovali otroci iz več enot našega vrtca (Labod, 
Ciciban in Kekec) in skupaj smo pripravili kar 123 dobrih 
želja, ki jih bodo v pismih prejeli starostniki. Otroci so zaželeli 
prejemnikom svojih pisem zelo zanimive želje. Droben delček 
delimo z vami:

»… želim vam kocke, da jih boste zlagali, in kup čokolade;

želim vam, da bi se vozili s traktorjem;

da bi dobili zajčka in se veselo objemali;

ostanite zdravi in pijte zdravilni čaj, pokrijte se s toplo odejo, 
jejte jabolka, hruške …;

telovadite na križ-kraž z rokami in nogami;

naj vam pripravijo dobro večerjo.«

Naj otroška iskrenost in njihove želje napolnijo z dobrodel-
nostjo vsakega izmed nas in se potrudimo skupaj za boljši 
jutri – naj bo to prijazna beseda ali pa voščilo neznancu. Vsem 
bralcem želimo zdravja, medsebojnega razumevanja, otroških 
nasmehov in veselja v letu, ki prihaja.

V R T Č E V S K E  
V R A G O L I J E



V R T Č E V S K E  
V R A G O L I J E

H R A M
U Č E N O S T I
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FUNDACIJA ZA OTROKE  
VRTCA CICIBAN NOVO MESTO

 > Maja Zajec, Vrtec Ciciban Novo mesto

Fundacija za otroke Vrtca Ciciban Novo mesto 
je nevladna organizacija na področju vzgoje in 
izobraževanja. Ustanovljena je bila leta 2013 z 
donacijami, ki so jih takrat prispevala podjetja 
Kompas Novo mesto, d. o. o., Krka, d. d., in Revoz, d. d.

Ustanovni člani fundacije so Andreja 
in Matjaž Smodiš, Matej Kšela in 
tedanja ravnateljica Vrtca Ciciban Novo 
mesto Majda Kušer Ambrožič.  Namen 
ustanovitve te organizacije je bil, da 
s finančnimi in drugimi pridobljenimi 
viri prispeva h kakovosti in raznolikosti 
dejavnosti v vrtcu, popestritvi znanj 
in izkušenj, pri tem pa omogoča 
enakopravno vključevanje vseh otrok 
v vse aktivnosti, tudi tistih iz šibkejših 
okolij. S pomočjo te organizacije v vrtcu 
želimo preprečiti socialno razslojevanje. 
Fundacijo sestavlja 4-članska uprava, ki 
deluje neprofitno, njen mandat pa traja 
štiri leta. 

Jeseni 2013 smo v Vrtcu Ciciban Novo 
mesto izpeljali prvi projekt z imenom 
Igriva košarka. S pomočjo Fundacije 
za otroke Vrtca Ciciban Novo mesto je 
vrtec v  sodelovanju s Košarkarsko zvezo 
Slovenije in Šolo košarke Smodiš otro-
kom na igriv in zabaven način omogočil 
spoznavanje košarke. Od leta 2014 pa 
vse do danes v vrtcu prek fundacije 
omogočamo izvajanje angleških uric, ki 
so za starše brezplačne, nakup športnih 
rekvizitov, avdio-video naprav in 
didaktičnih pripomočkov ter  organizira-
mo bazarje (izmenjava igrač in oblačil).  
Sodelujemo tudi  s skladom vrtca 
pri skupnih projektih in organizaciji 
zaključne gibalne prireditve vrtca. Ker 
je eden izmed ciljev organizacije tudi 
financiranje in promoviranje dejavnosti, 
ki spodbujajo gibalni razvoj otrok, smo 
s pomočjo fundacije leta 2020 nakupili 
opremo za tek na smučeh, otroke in 
zaposlene pa vključili v projekt Vsi 
otroci na tekaške smuči. Sodelovali smo 
tudi pri projektu Tek podnebne solidar-
nosti – otroci in zaposleni smo tekli v 
znak solidarnosti do revnih otrok.

V obdobju od ustanovitve fundacije pa 
vse do danes organiziramo dejavnosti, 
ki sledijo strategiji trajnostnega razvoja 

in spodbudno vplivajo na naše okolje; 
zbirali smo star papir, plastične zamaške 
za otroka s cerebralno paralizo, čistili 
okolico, zasadili drevesa in vrtičke, za 
srbske priseljence pa smo pridobili 
knjige in oblikovali posnetke pravljic v 
srbskem jeziku.

V dejavnosti fundacije se vključujemo 
vsi strokovni delavci Vrtca Ciciban Novo 
mesto; s tem prispevamo k njegovi 
dodani vrednosti in  doseganju zastav-
ljenih ciljev.

Prilagajanje na tekaško opremo

Donacija knjig

Tek podnebne solidarnosti

JUBILEJNI 10. STARTUP 
VIKEND NOVO MESTO

 > Anja Jakše, Razvojni center Novo mesto

Na Razvojnem centru Novo mesto veliko pozornosti namenjamo delu z mladimi. Eden od 
načinov je tudi zdaj že tradicionalni Startup vikend Novo mesto. V začetku novembra se je 
tako odvil že desetič po vrsti, tokrat v spletni izvedbi, na njem pa je svoje podjetniške ideje 
pod budnim očesom mentorjev razvijalo 120 osnovno- in srednješolcev iz skupno 15 šol. 

Udeleženci so usvojili elemente 
poslovnega modela: preučili so težavo, 
za katero so razvili rešitev. S pomočjo 
anket, ki so jih razposlali naokrog, so 
pridobili uporabne povratne informacije 
za izboljšavo njihovih produktov ali 
storitev in se tako še bolj približali 
potencialnemu kupcu. Na zaključni pri-
reditvi so ekipe svoje podjetniške ideje 
in prototipe predstavile pred komisijo, 
starši, sorodniki in prijatelji.

Iz novomeške občine, ki sofinancira 
izvajanje podjetniških aktivnosti za 
mlade, so ekipe iz OŠ Center, OŠ Grm, 
OŠ Stopiče, OŠ Brusnice ter Kmetijske 
šole Grm in biotehniške gimnazije 
osvojile zmagovalna mesta. Za nagrado 
so prejeli vstopnice za sobo pobega, 
plezalni center in bazene. Poleg njih so 
sodelovali tudi učenci iz OŠ Drska, OŠ 
Šmihel in Gimnazije Novo mesto. 

Ekipa iz OŠ Grm P3: »Našo ekipo ses-
tavljajo zelo različni umi, zaradi naših 
raznolikih znanj se dobro ujamemo kot 
celota. Vse nas zanima podjetništvo in 

smo delavni, verjamemo, da nam lahko 
v prihodnosti z malo pomoči uspe 
doseči visoke cilje. Na Startup vikendu 
se zabavamo in raziskujemo svet ter 
nadgrajujemo naša znanja.« V ekipi 
BottMix iz OŠ Brusnice pa pravijo, da so 
se prijavili, ker v podjetniških aktivnos-
tih zelo uživajo.

Kako naprej?

Učenci in dijaki bodo svoje ideje še 
nadgradili: podrobneje bodo raziskali 
trg, preučili potencialne kupce, dodelali 
prototipe, svoje delo pa predstavili na 
regijskem tekmovanju podjetniških idej 
mladih POPRI, ki bo 8. marca 2022. 

Aktivnosti fundacije lahko Aktivnosti fundacije lahko 
spremljate na Facebook spremljate na Facebook 

strani strani Fundacija za otroke Fundacija za otroke 
Vrtca Ciciban Novo mestoVrtca Ciciban Novo mesto    

in na spletni strani  in na spletni strani  
www.ciciban-nm.siwww.ciciban-nm.si.                                  .                                  
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ŽUPAN GREGOR MACEDONI Z 
MINISTRI O KLJUČNIH RAZVOJNIH 
PROJEKTIH JV REGIJE

 > Saša Sršen, Mestna občina Novo mesto

V četrtek in petek, 11. in 12. novembra 2021, je jugovzhodna Slovenija gostila najvišje 
predstavnike Vlade Republike Slovenije. V sklopu dvodnevnega obiska se je župan Mestne 
občine Novo mesto Gregor Macedoni sestal z ministrom za infrastrukturo Jernejem 
Vrtovcem, ministrom za javno upravo Boštjanom Koritnikom, ministrom, pristojnim za 
razvoj in evropsko kohezijsko politiko Zvonkom Černačem ter državnim sekretarjem 
Marjanom Dolinškom, predstavil pa jim je ključne razvojne projekte v JV regiji in v naši 
občini, kot so javna novomeška univerza, gradnja tretje razvojne osi in prenova mestnega 
jedra. Vlada RS je obisk sklenila z javno tribuno v Novem mestu.

Osrednji temi srečanja župana Gregorja 
Macedonija z ministrom za infrastruk-
turo Jernejem Vrtovcem sta bili razvoj 
regionalnih kolesarskih povezav in grad-
nja tretje razvojne osi, v Novem mestu 
pa se v sodelovanju z državo nadaljuje 
tudi prenova mestnih vpadnic. Pred 
izvedbo je rekonstrukcija ceste skozi 
Srebrniče, pred objavo pa so razpisi 
za izvedbo prenove odseka Topliške 
ceste in odseka državne ceste Mali 
Slatnik–Petelinjek, ob katerem bo tudi 
nova večnamenska pot z obračališčem 

za avtobuse. Na delovnem sestanku 
z Marjanom Dolinškom, državnim 
sekretarjem za področje izobraževanja 
in športa, si je župan ogledal nove 
prostore Gimnazije Novo mesto in 
predstavil aktualne investicije šolskih in 
vrtčevskih ustanov v novomeški občini.

Digitalizacijo javne uprave znotraj 
lokalne skupnosti je župan na krajšem 
delovnem obisku predstavil ministru za 
javno upravo Boštjanu Koritniku, srečal 
pa se je tudi z Zvonkom Černačem, 

ministrom, pristojnim za razvoj in 
EU kohezijsko politiko. V ospredju 
zadnjega srečanja sta bili ustanovitev 
javne novomeške univerze in gradnja 
ustrezne visokošolske infrastrukture. V 
ta namen imamo na Mestni občini Novo 
mesto že več let rezervirano  lokacijo v 
Drgančevju. Minister si je v spremstvu 
župana ogledal tudi prenovljeni Glavni 
trg in aktivna gradbišča v območju 
mestnega jedra.

Ustanovitev javne univerze je bila eden 
izmed ključnih 
poudarkov 
javne tribune 
v novomeškem 
Kulturnem centru 
Janeza Trdine, kjer 
je na sklepnem 
dogodku obiska 
vladne predstav-
nike uvodoma 
nagovoril župan 
Gregor Macedoni. 
Vladni predstav-
niki in predstav-
niki regije JV 
Slovenija so si 
bili enotni, da je 
javna univerza 
logičen naslednji 
korak za nadaljnji 
razvoj gospodar-
sko najmočnejše 
regije v Sloveniji.  

ZA VEČJO PROFESIONALIZACIJO 
SEKTORJA

 > Mirjana Martinović, Regijski NVO center

Ob nedavnem obisku Vlade RS v regiji je minister za 
javno upravo Boštjan Koritnik na srečanju z nevladnimi 
organizacijami, ki ga je gostil  Regijski NVO center – 
stičišče nevladnih organizacij JV Slovenije, prisluhnil 
težavam (lokalnega) nevladnega sektorja in tudi 
predlogom za njihove rešitve.

Predstavniki nevladnih organizacij so ministru in državni 
sekretarki Urški Ban med drugim povedali, da so društva in 
ostale nevladne organizacije, od kulturnih in športnih do so-
cialnovarstvenih in humanitarnih, ključni za kakovost življenja 
v vsaki lokalni skupnosti, a da je za njihovo učinkovitejše 
delo nujna tako kadrovska kot finančna krepitev oz. profesi-
onalizacija. Potrebe občanov so se namreč med epidemijo le 
še okrepile in čeprav  deluje v regiji več kot 1.800 nevladnih 
organizacij, jih ima zgolj šest odstotkov tudi zaposlene – s 
tem da te organizacije ustvarijo 43 odstotkov prihodkov vseh 
organizacij.

»Krepitev zaposlovanja v našem sektorju je torej povezana s 
sposobnostjo pridobivanja finančnih virov, ki nato omogočajo 
optimalno ponudbo storitev za občane. Da je prostora za 
profesionalizacijo še veliko, pritrjujejo tudi podatki: glede na 
državno povprečje so imele nevladne organizacije v naši regiji 
v letu 2019 zaposlenih trikrat manj, za polovico manjši pa so 
bili (posledično) tudi prihodki na organizacijo,« je izpostavila 
Tina Cigler, koordinatorka projektov na Društvu za razvijanje 
prostovoljnega dela Novo mesto, kjer deluje tudi Regijski NVO 
center.

Nadalje so opozorili na različne ovire pri spodbujanju profe-
sionalizacije, kot so otežen dostop do nekaterih evropskih in 
državnih sredstev (zaradi togih ali celo nesmiselnih pogojev), 
administrativno otežen dostop do lokalnih virov financiranja 
ter sistemsko neurejena vloga nevladnih organizacij pri 
soodločanju o lokalnih razvojnih politikah.

Simona Lovšin, sekretarka Društva življenje brez nasilja, ki je 
edino v regiji specializirano za pomoč žrtvam nasilja, je deni-
mo opozorila, da morajo 20 odstotkov financiranja pridobiti 
iz drugih, tj. nedržavnih virov. To v praksi pomeni 12 različnih 
občinskih razpisov na 12 različnih obrazcih in ob različnih 
delih leta, čeprav program za vse te občine izvajajo celo leto. 

Rešitev vidijo v povezovanju občin, ki bi lahko tako pomembne 
programe, kot je denimo Varna hiša, po zgledu gorenjskih 
občin financirale neposredno iz proračunov.

Direktor Mladinskega centra BIT iz Črnomlja Jure Matkovič 
je poudaril, kako težko je pridobiti sredstva za sveže zamisli 
celo iz tistih virov, ki naj bi bili prilagojeni prav lokalnim 
organizacijam. Takšen je mehanizem CLLD (Comunity Led 
Local Development), pri katerem mora (zaradi dolgotrajnih 
administrativnih postopkov) neprofitna organizacija, ki že po 
definiciji ne razpolaga s finančnimi presežki, sama vnaprej 
zagotoviti vsa odobrena sredstva, preden po enem letu 
naposled prejme nakazilo. Med rešitvami zato vidijo možnost 
predplačil, kot je praksa na številnih drugih razpisih.

Maja Žunič Fabjančič, vodja Regijskega NVO centra, ki si poleg 
krepitve znanj in veščin nevladnih organizacij prizadeva tudi 
za civilni dialog, pa je opozorila na velik pomen sodelovanja 
teh organizacij v postopkih, ki jih vodijo lokalne skupnosti, pa 
naj gre za načrtovanje lokalnih strategij za mladino ali ume-
ščanje objektov v prostor. Poudarila je, da lahko primeri dobre 
prakse, kot so denimo posvetovalne skupine župana Mestne 
občine Novo mesto Gregorja Macedonija, ki jih sestavljajo 
tudi predstavniki nevladnega sektorja, služijo kot usmeritev 
ostalim občinam.

Ministru so ob zaključku predali pisni seznam ovir in predlo-
gov za njihovo odpravljanje, ta pa je obljubil pomoč v okviru 
svojih pristojnosti. »Opozorili so me, da imajo včasih težave 
tiste nevladne organizacije, ki ne delujejo le v eni občini, 
ampak  naslavljajo potrebe občanov in občank v več občinah 
in so omejene pri prijavi na občinske razpise. To seveda ni 
najbolj v duhu tega, da je bistveno, da se zadovoljuje potrebe 
občank in občanov, ne glede na to, od kod prihaja ta konkretna 
nevladna organizacija,« je povedal in dodal, da verjame, da je 
to možno urediti v dialogu z župani in županjami.
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ZAGNALI LABORATORIJ ZA 
TOVARNE PRIHODNOSTI 

 > Marko Rudolf, Razvojni center Novo mesto 

Po večmesečnih prizadevanjih smo 
namreč v Podjetniškem inkubatorju 
Podbreznik zagnali izjemno pridobitev: 
Laboratorij za tovarne prihodnosti 
(LABTOP), ki sta ga v začetku oktobra 
uradno zagnala Franci Bratkovič, 
direktor Razvojnega centra Novo mesto, 
in Mark Boris Andrijanič, minister za 
digitalno preobrazbo. Vrednost naložbe 
je 500 tisoč evrov, od tega so 300 tiso-
čakov prispevali sponzorji in donatorji, 
preostanek pa Razvojni center Novo 
mesto skupaj z Mestno občino Novo 
mesto ter občinami Trebnje, Metlika in 
Črnomelj.

To je eden izmed prvih sodobnih 
centrov znanja v Sloveniji, v katerem si 
je na enem mestu možno ogledati de-
monstracijo pametne tovarne, ki deluje 
po principu Industrije 4.0 in je krmi-
ljena neposredno iz poslovnega (ERP) 
sistema. Gre torej za učni industrijski 
laboratorij za izobraževanje, motiviranje, 
aplikativno raziskovanje in testiranje. 
Predstavlja najsodobnejše tehnologije, 
koncepte in rešitve za pametne tovarne, 
namenjen pa je podjetjem, ki se še 
odločajo za posodobitev proizvodnje 
ali si želijo pridobiti informacije na 
tem področju, podjetjem, ki potrebu-
jejo izobraževanja za svoje zaposlene, 
srednjim šolam in fakultetam. Sodobni 
laboratorij predstavlja spodbudno 
okolje za izobraževanje in raziskovanje, 
motiviranje in usposabljanje mladih 
ter delo za industrijo, kot so na primer 
predstavitev novih tehnologij, testiranje 
naprav in izdelava prototipov.

Glavni cilji, ki so botrovali postavitvi 
LABTOP-a, so izboljšati učinkovitost in 
konkurenčnost podjetij s proizvodnimi 
tehnologijami, ki so fleksibilne, avtono-
mne in agilne, povečati produktivnost 
in učinkovitost vseh virov v proizvodnji, 
izboljšati prenos znanja in praktičnih 
izkušenj za večjo učinkovitost tradi-
cionalnih učnih metod ter izboljšati 

kompetentnost zaposlenih v industriji 
in posledično zmanjševati primanjkljaj 
usposobljenih delavcev.

Postavitev LABTOP-a so omogočili 
podporni partnerji: Mestna občina Novo 
mesto, Trebnje, Črnomelj in Metlika, 
podjetja Fanuc, Siemens, ABB, SMC, 
Tipteh, Miel, MiniTec, Inoteh, Primus, 
Beckhoff, Pantheon, Halder, Kolektor, 
IKU, KNT in OPL. Projekt so podprli 
še SRIPTop, Gospodarska zbornica 
Slovenije in SRIPACS+.

Na Razvojnem centru 
Novo mesto smo storili 

pomemben korak k 
regijskemu razvoju in 

izobraževanju na področju 
pametne industrije. 

S pritiskom na miško sta direktor in minister uradno zagnala proizvodnjo.

Sodoben laboratorij, postavljen kot tekoči trak v proizvodnji, je namenjen izobraževanju in prenašanju znanja v 
dejanske proizvodne sisteme.

V okviru dogodka  V okviru dogodka  
»Digitalno razstavišče –  »Digitalno razstavišče –  

Tehnologija za ljudi«  Tehnologija za ljudi«  
se bodo v obdobju med 29. 11. in 24. 12.  se bodo v obdobju med 29. 11. in 24. 12.  
v ljubljanskem BTC-ju odvijali dogodki  v ljubljanskem BTC-ju odvijali dogodki  

pod skupnim naslovom  pod skupnim naslovom  
»Robotika in Industrija 4.0«.  »Robotika in Industrija 4.0«.  
V okviru tega dogodka se bo  V okviru tega dogodka se bo  
Razvojni center Novo mesto  Razvojni center Novo mesto  
predstavil v petek, 17. 12., predstavil v petek, 17. 12., 

 s celodnevnimi predavanji na temo   s celodnevnimi predavanji na temo  
Pametna tovarna v praksiPametna tovarna v praksi..

ŽIVLJENJA REŠUJE 27 JAVNO 
DOSTOPNIH DEFIBRILATORJEV, 
KMALU JIH BO 36

 > Saša Sršen, Mestna občina Novo mesto

Na območju novomeške 
občine je javno dostopnih 27 
defibrilatorjev (AED), ki so 
namenjeni izvajanju temeljnih 
postopkov oživljanja, zaradi 
enostavne uporabe, ki temelji 
na glasovnem vodenju osebe 
pri oživljanju, pa jih lahko 
uporablja kdor koli. Mrežo 
defibrilatorjev, ki so dostopni 
24 ur na dan vse dni v letu, 
konstantno nadgrajujemo, v 
prihodnjih mesecih pa jo bomo 
razširili z dodatnimi devetimi 
napravami izven mesta.

Na Mestni občini Novo mesto smo se kot partner 
v projektu »Skupaj za varni jutri« pridružili 
prijavitelju projekta LAS Dolenjske in Bele krajine 
in v sodelovanju z drugimi projektnimi partnerji 
prijavili širjenje mreže javno dostopnih defibri-
latorjev z namestitvijo teh po območjih izven 
naselja Novega mesta. Kot partner v projektu 
smo dobili odobritev za nakup devetih naprav, ki 
jih bomo namestili v Malem in Velikem Slatniku, 
Šentjoštu, Malem Orehku, Koroški vasi, Hrušici, 
Gabrju in Gorenjih Lakovnicah. 

+ + DOM KS PREČNA

+ + DRUŠTVO UPOKOJENCEV  
     NOVO MESTO

+ + GLAVNI TRG 6

+ + MESTNE NJIVE 4A

+ + SEDEŽ KS REGRČA VAS

+ + GOSTILNA PRI ROMANU

+ + KULTURNI CENTER JANEZA TRDINE

+ + POKOPALIŠČE GORENJE 
     KARTELJEVO

+ + SEDEŽ KS PODGRAD

+ + LEKARNA BRŠLJIN

+ + BAZEN OSNOVNE ŠOLE GRM

+ + GASILSKI DOM DOLŽ

+ + GASILSKI DOM OTOČEC

+ + GASILSKI DOM  
     POTOV VRH - SLATNIK

++GASILSKI DOM RATEŽ

+ + GASILSKI DOM SMOLENJA VAS

+ + GASILSKI DOM STRANSKA VAS

+ + GASILSKI DOM URŠNA SELA

+ + GASILSKI DOM MALI PODLJUBEN

+ + GASILSKI DOM ŽDINJA VAS

+ + POKOPALIŠČE SREBRNIČE

+ + STADION PORTOVAL

+ + ŠOLSKI CENTER NOVO MESTO

+ + TRŽNICA NA FLORJANOVEM TRGU

+ + ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO  
     ZAVAROVANJE SLOVENIJE 
     IZPOSTAVA NOVO MESTO

+ + GASILSKI DOM ŠMIHEL

+ + TISKARNA VESEL

TRENUTNE LOKACIJE AED 
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Geslo pošljite na naslov MO Novo mesto, Seidlova cesta 1, 
8000 Novo mesto, s pripisom Križanka. Geslo križanke, svoje 
ime in priimek ter naslov prebivališča lahko pošljete tudi 
po elektronski pošti na kabinet@novomesto.si. Upoštevali 
bomo vse pravilne rešitve, ki bodo prispele do 7. januarja 
2022, in med njimi izžrebali 10 nagrajencev, ki bodo prejeli 
priložnostna darila.

Ime in priimek: 

E-naslov ali naslov: 

Iskano geslo:

SLAVISTIČNO DRUŠTVO DOLENJSKE 
IN BELE KRAJINE USPEŠNO TUDI V 
KORONALETU 2021

 > Dr. Jožica Jožef Beg, predsednica SdDBk

Spoštovani občani in občanke, namesto 
uvoda vas vabim k razmisleku o slovenščini. 
Jo spoštujete, jo morda celo ljubite? Seveda 

ne mislim na slovenščino kot šolski predmet. 
Mislim na slovenščino v vseh njenih 

razsežnostih, v vsem njenem bogastvu – 
narečnem, pogovornem, SMS-jevskem, torej 

kot jezik, v katerem se večina v našem prostoru 
pogovarja, bere, razmišlja, sanja … Ta jezik nam 

je samoumeven in  šele ko nas na to opozori 
nekdo, ki živi v drugem jezikovnem prostoru, se 

zavemo, kolikokrat ga zatajimo.  

Zakaj takšen uvod v letni obračun dela strokovnega društva, 
kot opredeljujemo Slavistično društvo Dolenjske in Bele 
krajine? Zadnji dogodek, ki smo ga v društvu organizirali pred 
izidom četrte številke glasila Novo mesto, je bilo srečanje 
z gospodom Mirkom Vasletom, urednikom in novinarjem, ki 
živi v Buenos Airesu. Pred pogovorom o življenju Slovencev 
v daljni Argentini smo gosta in predsednico Slavističnega 
društva Nova Gorica, ki je omogočila njegov obisk, pospremili 
v Knjižnico Mirana Jarca, kjer nam je Mateja Kambič predstavi-
la Posebne zbirke Boga Komelja in Cesarjevo sobo v Knjižnici 
Mirana Jarca. Gospod Vasle, po izobrazbi literarni zgodovinar, 

je bil navdušen tudi nad odlično razstavo v knjižnični bukvarni 
o Slavku Grumu, očarala sta ga Glavni trg in slikoviti Breg, ki 
smo si ju ogledali na poti proti Gostišču Loka, kjer je bil pred-
viden pogovor o življenju naših rojakov  Argentini. Mimogrede 
smo se oglasili v TIC-u, da bi kupili majico s slovenskim napi-
som. Gospod Vasle je med enomesečnim bivanjem v Sloveniji 
ni našel v nobenem slovenskem mestu. Lahko bi kupil I feel 
Slovenia, tudi I love Slovenia, nemogoče pa je najti izdelke z 
napisom Ljubim Slovenijo, Čutim Slovenijo ipd. Naj bo torej 
na tem mestu namig turističnim delavcem in vsem ostalim 
uporabnikom slovenščine: dovolite tudi tujcem (in netujcem), 
da začutijo lepoto slovenščine, naj jim poboža ušesa.

V Slavističnem društvu Dolenjske in Bele krajine smo se za to 
posebej trudili: ob dnevu maternega jezika smo organizirali 
spletno predavanje dr. Hotimirja Tivadarja o pravorečju in 
govornem nastopanju, v sodelovanju z Lektorskim društvom 
Slovenije organizirali jezikovno delavnico in sodelovali v 
javni razpravi o novih pravopisnih pravilih (zavzeli smo se, da 
ostane Novo mesto izjema in da ga še vedno pišemo tako kot 
doslej). Ponosni smo, da smo izpeljali že šesti literarni natečaj 
poezije in kratke proze ter ga kronali z obsežnim zbornikom, 
v katerem je našel svoj prostor vsak udeleženec natečaja, 
s strokovnimi članki pa je bil obujen spomin na pesnico in 
pisateljico Vero Albreht. Podelili smo nagrade in priznanja tudi 
za plakatni natečaj 2021 (Slovenščina – moj, tvoj, vaš jezik), 
izdali zbornik prispevkov lanskega simpozija o pravljicah in 
tretjo knjigo zbirke Skrita literarna dediščina Dolenjske in 
Bele krajine. Tokrat smo jo posvetili 170. obletnici rojstva 
Ivana Tavčarja in izdali povest Otok in Struga. Pogovor z 
avtorjem spremne besede in ilustratorko si lahko ogledate 
na kanalu YouTube Knjižnice Mirana Jarca (https://youtu.be/
JsBaSxLnt44). Za SdDBk je bogato strokovno-ustvarjalno leto, 
saj smo uspeli uresničiti večji del načrtovanega  programa. Pri 
tem smo imeli močno podporo Mestne občine Novo mesto in 
glavne pokroviteljice društva Krke, d. d., Novo mesto, za kar se 
obema še posebej zahvaljujemo.

Pred nami je načrtovanje dela za naslednje obdobje. Tudi 
naslednje leto bomo konec januarja razpisali literarni natečaj, 
praznovali bomo dan maternega jezika in – če bodo razmere 
dovoljevale – javnosti ponovno ponudili jezikovne delavnice 
Dajmo priložnost slovenščini. Vsekakor bomo izdali zbornik 
literarnega natečaja in organizirali njegov slovesen zaključek. 
Če bo Mirko Vasle tudi naslednje leto pripotoval v Slovenijo, 
pa smo že dogovorjeni za pogovorni večer o skrbi izseljencev 
za ohranjanje svoje jezikovne identitete v novi domovini. 
Naslednje leto se bo knjigam Vere Albreht, Ilke Vašte in Ivana 
Tavčarja pridružila četrta. Želimo si, da bi bil avtor ali avtorica 
naslednje knjige vez med Dolenjsko in Belo krajino; pri izbiri 
lahko sodelujete s svojimi predlogi. 

Naj bo vaše leto 2022 bogato s kulturnimi doživetji, odličnimi 
knjigami in prijaznimi besedami.

Jezikovna delavnica slovenistov in lektorjev    Andrej Jakobčič
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